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Зърнопроизводителите 
започнаха тридневна блока-
да на границата с Румъния. 
те настояват България да на-
ложи вето върху безмитния 
внос на продукция от Украй-
на. евтина пшеница и слън-
чоглед превземат външните 

пазари на родните фермери, 
а служебното правителство е 
безсилно да реши проблема.

Протестът е съсредото-
чен на четири места в стра-
ната - видин, Русе, кардам 
и силистра. Между 10 и 11 
часа всеки ден до 31 март 

фермерите ще блокират с 
тежка техника граничните 
пунктове по северната ни 
граница.

Ако след тридневните 
блокади няма резултат, те са 
готови да продължат с про-
тестите.

на 7 април се очаква бъл-
гарските зърнопроизводите-
ли да подкрепят румънските 
си колеги, като участват в 
блокада на пристанището в 
констанца и подстъпите към 
него.

Диктатурата 
на калинките

От „Възраждане” злОупОтребили с данни

Фермери срещу
вноса от украйна
Българскитезърнопроизводители
саготовидапротестиративРумъния
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22-ма души от неправителствени организации са сезирали Комисия-
та за защита на личните данни, че партия “Възраждане” месеци наред е 
държала трите им имена и ЕГН на сайта си.

ъдържателка на барове влиза 
в борда на предприятието за язо-
вирите у нас. вижте само колко 
красива картинка: завършилата 
публична администрация собстве-
ничка на заведения славина ива-
нова, знойна блондинка, е съвет-
ник на министъра на енергетиката. 
Очевидно управлението на барове е 
школа, която те прави подходящ за 
всяка позиция в държавата. и така 
иванова привлича вниманието на 
министъра на икономиката никола 
стоянов, който решава, че тя ще е 
идеална като част от ръководство-
то на язовирите (стр. 2).

Мила родна картинка! 
Умилително е да гледаш как 

политическото време у нас е зам-
ръзнало и отново, и отново ни 
бомбардира с едни и същи проце-
си и глупости. нали цялата битка 
на протестиращите през 2020 г. 
беше и срещу абсурдната кадрова 
политика на ГеРБ, която с години 
тормозеше държавата като тумор? 
нали всичко трябваше да е различ-
но?!

Оказва се, че калинките не са 
отлетели никъде. те продължават 
да са сред нас. Продължават да ле-
тят в управленските висини и да 
получават големи постове с тлъсти 
заплати. напук на всички остана-
ли, които могат само да мечтаят за 
такова развитие.

Промяната не само не се е слу-
чила. 

тя дори не се мержелее на хо-
ризонта.

С

Александър СимоВ

унгария 
спира 
ШВеция
за натО

нинОВа: Кабинет 
на малцинстВОтО
ОзначаВа 
нестабилнОст

буКурещ 
с пОдКрепа 
за Шенген 
Още тази гОдина

андрей гугнин
сВири
рахманинОВ
В сОФия
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служебнОтО 
праВителстВО - 
КаКВа са я мислили, 
КаКВО стана

Блокада!
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Съветничката на служебния 
енергиен министър Росен Хри-
стов - Славина Иванова, която 
е собственичка на барове, е на-
значена в борда на Държавно-
то предприятие “Управление 
и стопанисване на язовирите”, 
разкрива “капитал”. 

Иванова започва да съвет-
ва Христов от миналия август. 
тя е назначена без конкурс от 
министъра на икономиката и 
индустрията Никола Стоянов 
в предприятието за язовирите 
през февруари. Иванова ще е в 
борда до 17 юли 2023 г., когато 
формално изтича мандатът на 
целия борд. 

През миналата година енер-
гийният министър Росен Хри-
стов на въпрос защо е взел в 
екипа си Иванова, за която се 
знае само, че е собственик на 
бар, обясни, че тя била веща в 
управлението на международ-
ни проекти и се е занимава с 
кооперацията между европей-
ската комисия и другите ми-
нистерства. 

в биографията на Славина 
Иванова обаче няма детайли 
за подобен опит. За опитът й в 
управлението на барове тогава 
Христов коментира, че това 
било “семеен бизнес”, и увери 
публиката на телевизионното 

предаване, “че е изключител-
но полезна”.

в профила си в социална 
мрежа Иванова посочва, че е 
завършила публична админи-
страция в Югозападния уни-
верситет “Неофит Рилски” през 
2015 г. в декларацията си по 
Закона за предотвратяване на 
конфликт на интереси, подаде-
на миналия август, съветничка-
та е написала, че  е “управител 
на дружество”. в търговския 
регистър тя фигурира като уп-
равител на 4 фирми - “Джипси 
бар Лозенец” ООД, “Джипси 
Бохо бар” ООД, “Б8 Бранд” 
еООД и “Иваделс - 999 - Сла-

вина Иванова” ет. в първите 
две фирми Иванова е вписана 
като съдружник, в другите е 
единствен собственик.

Съветът на директорите на 
държавната фирма е от седем  
члена, като номинациите за 
борда се правят от няколко ми-
нистерства. Иванова е от кво-
тата на енергийното. 

Държавното дружество е 
едно от онези, за които слу-
жебният кабинет неотдавна 
премахна тавана на заплатите. 
възнагражденията на директо-
рите са тайна.

в същото време за повече 
от четири години дружество-

то не е свършило нищо по ос-
новната си дейност за ремонт 
на язовирите. Досега повече-
то поръчки са за автомоби-
ли, канцеларски материали и 
офис мебели. През май 2022 г. 
стана ясно, че предприятието 
е купило роботи за чистене на 
язовирите за 1 млн. лв., които 
обаче все още не се използват. 
тогава лидерът на БСП и ви-
цепремиер в правителството 
на четворната коалиция кор-
нелия Нинова обяви, че започ-
ва обследване на 384 язовира, 
за чийто ремонт се подготвя 
обществена поръчка за близо 
15 млн. лв. без ДДС.

министерският съвет за пореден път вчера 
одобри законопроект за противодействие на ко-
рупцията сред лица, заемащи висши публични 
длъжности. Според проекта специалната комисия 
ще бъде съставена от петима членове, които ще 
се избират от парламента, от президента и от вър-
ховните съдилища.

тя няма да има постоянен председател, а всеки 
един от петимата й членове ще заема поста за една 
година в общия им петгодишен мандат. Идеята е 
всеки един от тях да знае, че друг, избран от друг 
орган, ще погледне същите преписки само след ня-
колко месеца, пише в мотивите към законопроекта. 

комисията ще има разследващи инспектори, 
които ще бъдат назначени от специално звено в 
сега действащата комисия за противодействие на 
корупцията и отнемане на незаконно придобито 
имущество (кПкОНПИ). 

Припомняме, че този законопроект беше вне-
сен в предходния парламент, но стигна единстве-
но до първо четене в пленарната зала, без да бъде 
извървявана законодателната процедура докрай. 

“БСП ще направи безплатни ле-
карствата за децата до 14 г. От 5 
години поставяме необходимостта 
от фундаментални промени в здра-
веопазването. Опитахме се и в 7 ме-
сечното коалиционно управление да 
представим своите виждания, да тър-
сим решения. това отново е наш ос-
новен приоритет”, заяви водачът на 
“БСП за България” в Смолян проф. 
Георги михайлов в тв ефир.

той сподели идеята на социали-
стите още в първите дни на 49-ото 
НС да бъдат направени изнесени за-
седания за парламентарен контрол в 
отделни градове, за да видят депута-
тите какво представлява България и в 
каква демографска криза е.

“България е единствената държа-
ва в еС, в която българите доплащат 
почти 50% от джоба си за здравеопаз-
ване и това се нарича геноцид”, ко-
ментира проф. михайлов. 

“Нужно е пребалансиране към 
доболнична помощ, модернизиране 
на болничната помощ, а не да се по-
казват по телевизията няколко бути-
кови болници. На пациента се гледа 
като на касичка и това е грозно. А 
увеличаването на финансирането на 
система, която не е реформирана не 
може да има”, категоричен е проф. 
михайлов.

“Благодарение на БСП в коалици-
онното управление страната ни пре-
мина през тежките кризи. Помните 
прогнозите, че ще има глад, бунтове, 
токът щял да стане невъзможен. Но 
ето направи се контрол на цената на 
енергоносителите, спасиха се бизне-
са и семействата,” припомни проф. 
михайлов.

За да продължат реалните рефор-
ми в името на българските граждани 
той призова да се гласува с номер 1 в 
бюлетината.

22-ма представители на неправи-
телствения сектор са сезирали коми-
сията за защита на личните данни, след 
като партия “възраждане” месеци на-
ред е държала трите им имена и еГН 
на сайта си, пише “Сега”, цитирайки 
“Програма достъп до информация”.

През август м.г. ръководството на 
партията оповести списък с неправи-
телствени организации и медии, които 
обяви за “октоподоподобна структу-
ра”, заплашваща националната сигур-
ност. Според лидера костадин коста-
динов тези организации трябвало да 
се регистрират като агенти на чуждо 
влияние. като доказателство за огро-
мното “скрито влияние” партията пуб-
ликува в сайта си документ с общест-
вено достъпна информация, събрана от 
търговския регистър и от сайтовете на 
въпросните организации.

Бяха качени трите имена и единен 
граждански номер на над 800 физиче-

ски лица, участници в управителни и 
надзорни органи на неправителствени-
те организации и медии. Жалбопода-
телите посочват, че личните им данни 
са били публично достъпни на сайта 
на партията от 11 август 2022 г. до 28 
януари 2023 г. в списъка на костади-
нов бяха обобщени над 50 фондации, 
сдружения, фондове, институти, ме-
дии, училища, театри и др. 

в жалбата на 22-мата, подадена от 
адвокат Александър кашъмов, се на-
помня, че конституцията и европей-
ската конвенция за правата на човека 
гарантират правото на личен живот. 
Личните данни също са обект на за-
щита и когато те се обработват, това 
трябва да става по закон. Публикува-
нето на данните от “възраждане” и 
поддържането им в публично достъ-
пен формат и форма в продължение 
на месеци е нарушение на закона, се 
казва в жалбата.

снимкаБТа

Специализирана полицейска операция за противодействие на престъпността и опазването  
на обществения ред се проведе в област Плевен. На различни места в региона бяха изградени  
контролно-пропускателни пунктове, на които се спираха за проверки автомобили

БСП решена да направи безплатни 
лекарствата за децата до 14 г. 

Проверяват „Възраждане” за 
огромна злоупотреба с лични данни 

Собственичка на барове
ще управлява язовирите у нас
славинаивановаеназначенаотикономическияминистърниколастояновбезконкурс

Комисия  
ще разследва  
висшите чиновници 
за корупция
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СофийСката градСка организация 
на БСП ви кани на официалното 

закриване на камПанията 
в четвъртък, 30 март, от 18,00 ч. 

Пред Паметника на СъветСката армия. 
на СъБитието ще Бъде дадено начало 

и на възСтановяването 
на монумента.

“Правителство на 
малцинството, за което 
говорят ПП-Дб и герб, 
означава нестабилност 
и непредвидимост. то е 
изключително опасно, 
неефективно и неработе-
що, особено в ситуация 
на множество кризи и 
пред приемането на бю-
джет. моментът изисква 
стабилност, сигурност и 
перспектива за българия 
и за хората, а не неясни и 
плаващи мнозинства”, за-
яви лидерът на бСП кор-
нелия Нинова в тв ефир.  

“За 7 месеца в ре-
довното правителство 
изпълнихме докрай поч-
ти всичко в нашата про-

грама. Уязвимите групи 
получиха най-доброто, 
което можеше към този 
момент, благодарение 
на участието на бСП в 
кабинета”, поясни тя и 
даде пример с безплатни-
те детски градини и ясли, 
увеличените майчин-
ство и детски надбавки, 
връщането на данъци на 
млади семейства, увели-
чените минимална работ-
на заплата и пенсии. 

“След нашето упра-
вление оставихме бълга-
рия с 16 милиарда лева 
в резерва, 2,9% бюдже-
тен дефицит и на първо 
място по индустриално 
производство в европа 

- тоест икономически и 
финансово стабилна”, 
припомни Нинова. 

“разлика между герб 
и ПП-Дб няма. те се ка-
рат само кой краде по-
вече. едните казват, че 
борисов е откраднал от 
асфалта, не че не е вярно, 
а другите казват: “вие 
откраднахме от газа като 
вкарахте посредници”, 
коментира Нинова.

“истинската алтерна-
тива е бСП, защото по 
всичките тези въпроси 
имаме обратно станови-
ще и то аргументирано”, 
категорична е тя.

Нинова призова в 
следващия парламент да 

се търси консенсус по 
общите и важните неща 
за българия. “Шенген е 
абсолютно консенсусен 
приоритет. изказването 
от вторник от страна на 
ек, че ще се радват, ако 
румъния стане член на 
Шенген, не е добро за 
българия и ни притесня-
ва защо се стигна дотам 
след толкова месеци уп-
равление на служебния 
кабинет. втори такъв 
приоритет, за да влезем в 
Шенген, е да се справим с 
границата и да спрем този 
безумен поток от мигран-
ти. Да спрем кражбите и 
корупцията е още един 
проблем, който можем да 

решаваме заедно. Пред-
стои ни и приемането на 
бюджет за 2023 г.”, даде 
пример Нинова и посо-
чи, че не става въпрос 
за коалиции, а за нацио-
налния интерес и кой го 
подкрепя.

 като основен въпрос 
Нинова определи цените, 
инфлацията и доходите. 

“Ние искаме намаля-
ване на цените и увелича-
ване на доходите. Пред-
лагаме таван на цените, 
подобно на над 10 вече 
европейски държави, за 
три месеца като времен-
на и решителна крачка за 
помагане на семействата 
и домакинствата. трябва 

и сериозно да се заемем 
с възстановяване на бъл-
гарското земеделие, за да 
осигурим българско про-
изводство и българска 
храна, която да е чиста, 
вкусна и българска”, каза 
още тя.  

Нинова се обяви сре-
щу предложението на 
служебното правител-
ство да се замразяват 
доходи. Доходите трябва 
да продължат да растат, 
подчерта тя. 

“Ние отново се съсре-
доточаваме върху гру-
пите деца и млади хора, 
работници, пенсионери и 
социално слаби”, обобщи 
Нинова.

“референдумът на бСП сре-
щу джендър идеологията е над-
партийна кауза за оцеляването 
на нацията”, заяви актьорът и 
режисьор владислав карамфи-
лов-въргала на среща с граж-
дани пред шатрата на “бСП за 
българия” в Стара Загора. 

актьорът е част от иници-
ативния комитет за провежда-
нето на референдум  с въпро-
са: “Подкрепяте ли обучение 
и възпитание на непълнолетни 
лица, свързани с промяна на 
пола и друг пол, освен мъжки и 
женски, в образователната сис-
тема на българия?”.  

“Не съм партийно ангажи-

ран, но заставам тук до пар-
тийно ангажирани хора, без 
никакви угризения и чиста съ-
вест. Защото тази инициатива 
е много по-важно от всякакви 
политически пристрастия”, 
каза  с тревога актьорът. 

“Смисълът на тази прово-
кация е да се противопоставя-
ме един на друг. Става дума 
за националната сигурност на 
българия, за оцеляването на 
нацията”, категоричен бе ка-
рамфилов. 

той се позова на опита на 
Унгария в успеха й да запа-
зи идентичността си и да се 
предпази от това, въпреки ев-

ропейския натиск. По думите 
му правителството на Унгария 
стимулира семейството като 
значима клетка на обществото, 
насърчава младите, подкрепя 
децата и въвежда изключител-
ни условия за  семействата.

“Необходими са много сре-
щи с компетентни хора в облас-
тта на психологията, образова-
нието, духовенството, които 
спокойно да обясняват какви 
са опасностите от навлизането 
на джендър идеологията в учи-
лищата”, препоръча карамфи-
лов. Според него първите зако-
ни, които се подготвят да бъдат 
приети веднага след започване 

работата на 49-ото НС са свър-
зани с прокарването й. 

На срещата присъства во-
дачът на старозагорската листа 
на “бСП за българия” георги 

гьоков и кандидатите за на-
родни представители Николай 
каварджиклиев, велина ата-
насова, Неделин марков и Не-
делин матев.

“бСП предлага да се освободят от данък младите рабо-
тещи семейства за първо дете - 600 лв., за второ - 1200 лв., 
така че да останат в семействата 1800 лв. Защото, наред 
с икономическите проблеми, българите имаме и сериозен 
демографски проблем. трябва да има стимули за работе-
щите родители, за да отглеждат повече деца и така да раз-
читаме на икономически растеж в бъдеще”, заяви водачът 
на листата на бСП в Плевен проф. румен гечев тв ефир.

По думите на проф. гечев най-важно е къде отиват 
държавните пари, а не само колко пари се харчат и какъв 
е бюджетният дефицит. Според него, ако парите на дър-
жавата отиват в инвестиции чрез публично-частно парт-
ньорство и чрез големи проекти, няма лошо държавата да 
инвестира, защото това ще донесе допълнителни приходи, 
с които може да се подпомага науката, образованието, да 
се строят детски градини и други. 

“Със здрав разум ще отстояваме всичко по-
стигнато дотук, за да  доразвием приоритетно со-
циалната ни политика, за която нито една друга 
партия не се погрижи в управлението до сега”, 
заяви водачът на листата на “бСП за българия” 
във видин Филип Попов на среща с жители на об-
щина макреш.

“Предвиждаме мащабна реформа. Ще намалим 
ДДС върху медицинските изделия и лекарстве-
ните продукти, като ще се борим децата до 14-
годишна възраст лекарствата да не се заплащат. 
Настояваме още за безплатно здравеопазване за 
всички, които имат платени здравни вноски”, ка-
тегоричен е Попов. 

По време на разговорите беше обсъдена и бит-
ката на социалистите срещу джендър пропаганда-
та в българските училища, ненамеса на българия 
във войната в Украйна, въвеждането на таван на 
цените и запазването на паметниците.

ВладислаВКарамфилоВ:

Референдумът срещу джендър 
идеологията е надпартийна кауза

КорнелияниноВа:

Кабинет на малцинството 
означава нестабилност  
и непредвидимост
Ниесмеалтернативата,междуПП-ДБиГЕРБнямаразлика,заявилидерътнаБСП

Проф.руменГечеВ:

Предлагаме  
стимули за родители

Социалистите ще 
отстояват постигнатото 
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Централната избирател-
на комисия изпрати писмо 
до вицепремиера и вътре-
шен министър иван Демер-
джиев във връзка със стоти-
ците отправени бомбените 
заплахи до училища от по-
следните два дни, с което 
иска да разбере как ще бъде 
гарантирана сигурността на 
изборния процес.

комисията поставя въ-
проси свързани със сигур-
ността и предвид това, че 
повечето от секционните 
избирателни комисии в 
страната  работят на те-
риторията на училищните 
сгради. 

мвр ще поеме охраната 
на всички секции още от съ-
бота и до края на изборния 
процес. “Дори и да постъ-
пят сигнали в изборния ден, 
няма да има как да са поста-
вени взривни устройства”, 
уверява Демерджиев. Още 

в събота ще се извърши фи-
зическа проверка на всяка 
секция. 

След правителственото 
заседание вчера Демерджи-
ев заяви, че министерският 
съвет създава междуведом-
ствена работна група, която 
до 31 март трябва да разра-
боти процедура за реагиране 
при заплаха за използване 
на импровизирано взривно 
устройство в обекти от кри-
тичната инфраструктура. 
Същата група ще актуали-
зира Националния план за 
противодействие на теро-
ризма. Първото й заседание 
бе вчера, като тя включва 36 
души от всички служби за 
сигурност и заинтересовани 
ведомства. 

Според мвр разследва-
нето е напреднало и  скоро 
ще има категоричен отговор 
откъде идват заплахите. ра-
боти се на териториите на 

няколко държави. 
вълната от бомбени за-

плахи затвори десетки учи-
лища в цялата страна и през 
вчерашния ден. До 10 ч. су-
тринта 35 училища в София 
бяха получили заплашите-
лен имейл. Сред тях бяха 
Ф и н а н с о в о - с т о п а н с к а т а 
гимназия, 51 СУ, 8 СУ, 19 
СУ. 

в бургас сигнали за по-
ставени взривни устройства 
бяха подадени в руската 
гимназия и ОУ “александър 
георгиев коджакафалията”. 
в Плевен имаше 7 сигнала 
още сутринта, а в ямбол 
бяха осем. 

От синдикат “Образова-
ние” заклеймиха злонамере-
ните действия на киберте-
рористите, с които отнемат 
основното права на образо-
вание на учениците и се оп-
итват да всяват страх и ужас 
в национален мащаб.

 

 

 

 

 

 

 

Посолството на Русия излезе с официална позиция по повод 
коментар на служебния министър на вътрешните работи 
Иван Демерджиев за вълната от бомбени заплахи в учили-

щата. Той заяви, че водещата версия за масовите сигнали за 
поставени взривни устройства в различни училища в страна-

та е хибридна атака, свързана с Русия. 
“Напълно осъждаме гнусните престъпни действия, насочени 
към сплашване на обществото чрез заплаха за подраства-

щото поколение. Категорично отхвърляме всякакви необос-

новани обвинения на страната ни в извършване на подобни 
информационни атаки. Разчитаме, че в резултат от разслед-

ването на сюжета компетентните органи на България ще 
дадат изчерпателни коментари по забележките за “руската 
следа”, коментират в позицията си от руското посолство. 
Демерджиев заяви вчера, че не е замесвал Руската държава. 
“Говорим за хакери и за тяхната връзка евентуално с една 
или друга държава. Пълна информация може да се даде щом 
приключи разследването. Не съм визирал Руската държава”, 
оправда се вътрешният министър.

Започнаха дейности-
те по проект “Укрепване 
капацитета на Община 
“тунджа” за реформира-
не на системата за соци-
алните услуги”, съобщи 
кметът георги георгиев.

Целта е осигуряване 
на подкрепа на процеси-
те по реформирането на 
системата на социалните 
услуги и улесняване на 
прехода към новите ме-
ханизми на местно ниво. 
Проектът ще обхване 26 
души - новоназначените 
по проекта и работещите 
в социалните услуги на 
общината. реализацията 
му ще допринесе за без-
проблемното въвеждане 
на реформите в областта 
на социалните услуги и 
личната помощ и ще ус-
кори предоставянето на 
по-ефективна, ефикасна 
и качествена грижа на 
лицата от най-уязвимите 
групи от населението на 

общината. 
По проекта е пред-

видено да се реализира 
комплекс от взаимосвър-
зани мерки, включващ 
създаване на фронт-офис 
с доставка на оборудване 
и обзавеждане, наемане, 
обучение и супервизия на 
персонала за прилагане 
на мерките по Закона за 
лична помощ, за хората с 
увреждания и за социал-
ните услуги и други. 

Проектът е съфинан-
сиран от европейския 
социален фонд + чрез 
Програма “развитие 
на човешките ресурси” 
2021-2027 г. ще осигури 
необходимата подкрепа 
и условия за повиша-
ване на капацитета и 
експертизата на Общи-
на “тунджа” за упраж-
няване правомощията и 
задълженията на местна-
та власт и ще доведе до 
повишаване на ефектив-

ността и качеството на 
предоставяните услуги 
в общността за местните 
уязвими групи.

Общата продължи-
телност на проектните 
дейности е 20 месеца до 
15 октомври 2024 г., а 
одобрената безвъзмездна 
финансова подкрепа е в 
размер на 106 201 лева.

С новото проектно 
предложение Община 
“тунджа” работи общо 
по четири социални про-
екта през новия програ-
мен период - за осигуря-
ване на топъл обяд на до 
600 потребители, за за-
купуване на автомобил 
за нуждите на Домаш-
ния социален патронаж 
с. болярско и за осигу-
ряване на грижа в дома 
на над 180 потребители. 
Общата стойност на оси-
гуреното външно финан-
сиране по проектите е за 
над 2,750 млн. лв.

мъжът, който беше затиснат от 
паднало дърво при ураганния вятър 
във вторник в Пловдив, е бил опериран 
срещу голяма сума пари, разказа вчера 
съпругата му мариана генчева.

67-годишният мъж пострада на ул. 
“Петър Шилев” в район “Северен”. 
той се е движел по тротоара, когато 
върху него се стоварило голямо дърво 
и го затиснало. екип на “Спешна по-
мощ” е извадил мъжа.

Пострадали са и двата му крака. 
За операцията на единия са поискани 
2700 лева, за  другия - 1800 лева. “Пла-
тих към 4500-4600 лева. Нищо не ми 
обясниха”, оплака се генчева, която 
взела пари назаем.

Жената обвинява за случая общи-
ната и заяви, че ще си търси правата по 
съдебен път. генчева твърди, че е има-
ло жалби, че дървото е опасно, но не е 
било премахнато. 

Десетки собствени-
ци на търговски обекти, 
работници и живеещи в 
най-голямата търговска 
зона на Пловдив вчера 
сутринта се вдигнаха 
на протест и блокираха 
едно от ключовите кръс-
товища в района. Недо-
волството е заради за-
ради забавен ремонт на 
“брезовско шосе”. Още 
миналата седмица хора-
та се оплакаха, че ремон-
тът се бави с 350 дни.

търговците обясни-
ха, че заради разкопана-

та и недостъпна улица 
трупат загуби и са пред 
фалит и дадоха едно-
седмичен срок на мест-
ната власт да ускори 
ремонта на пътя, който 
се извършва с пари от 
европа.

вчера недоволните 
блокираха кръстовището 
на бул. “Север” с “бре-
зовско шосе”. бързо се 
натрупа колона от авто-
мобили и тирове. Про-
тестиращите казват, че 
така повече не може да 
продължава.

“По-слабо управле-
ние на Пловдив не сме 
имали. Спряха автобуси-
те, не можем да стигнем 
до обектите си. Нямаме 
клиенти. Пътищата са 
окаляни отвсякъде. На 
нищо не прилича това. 
Продължава повече от 
година. какво правим? 
Да седим вкъщи без за-
плати? Наемите вървят, 
токът върви, осигуров-
ките вървят - откъде да 
ги дадем, като нямаме 
работа?”, попитаха про-
тестиращи.

Центровете за социални услуги на СОНИК СТАРТ в град Левски посрещнаха 
“ОколоСОНИК” пътешествието на Пижо и Пенда, което до 31 март ще 
бъде приветствано и в други глрадове. Емблематичните герои зарадваха 
най-много малчуганите, които ги посрещнаха с аплодисменти

ЦИК пита Демерджиев  
за сигурността на изборите
Междуведомственагрупащеразработидодни
процедуразареакцияпризаплахаотбомба Митрофанова иска 

обяснение за коментара 
на вътрешния министър

Община „Тунджа“ започна  
нов социален проект

Искат хиляди левове за операция
на затиснат от паднало дърво

Търговци на протест в Пловдив 
заради забавен ремонт
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Зърнопроизводителите започнаха 
вчера тридневна блокада на границата с 
румъния. от бранша настояват България 
да наложи вето върху свободния внос на 
продукция от Украйна. Големият проблем 
на българските зърнопроизводители е, че 
евтини украинска пшеница и слънчоглед 
подбиват техните пазари навън и не е 
ясно как точно българското правителство 
може реши този проблем.

 европейската комисия офици-

ално потвърди, че в България, румъния и 
Полша се внася украинско зърно, но зато-
ва Брюксел отпусна допълнителни субси-
дии - 56 млн. евро общо за трите страни. 
конкретно за България помощта е 16 млн. 
евро (32 млн. лв.). 

Протестът е в четири пункта в стра-
ната- видин, русе, кардам и Силистра. 
между 10 и 11 часа всеки ден до 31 март 
фермерите ще блокират с тежка техника 
четирите гранични пункта по северната 

ни граница. ако след тридневният им 
протест няма резултат, са готови да про-
дължат.  “на 7 април румънските колеги 
ще блокират пристанище констанца и 
пътя към границата. ние отделно тога-
ва ще излезем, за да действаме заедно”, 
обяви председателят на национлната асо-
циация на зърнопроизводителите (наЗ) 
костадин костадинов.   

“исканията ни са България да не 
удължава действието на европейския ре-

гламент за безмитен внос на стоки от сел-
скостопански произход от Украйна. той 
бе приет през май 2022 г. и изтича в края 
на май тази година”, заяви пред Бнр Боян 
Димов, председател на областния съюз на 
земеделските кооперации в Силистра. 

“Заради интензивния украински внос 
на зърнени култури в страната складовете 
на българските производители са пълни 
със залежала продукция”, каза Димов. 
Специално за силистренска област зале-
жалата продукция е за 34 млн. лв., а в ця-
лата страна - за 800 млн. лв. 

“Пазар за българското зърно няма, а 
жътвата предстои след два месеца. нова-
та реколта няма къде да бъде прибрана и 
няма изгледи ситуацията да се подобри, 
ако украинският внос на селскостопански 
стоки в страната продължи”, обясни кос-
тадинов.

Зърнопроизводителите очакват под-
крепа от земеделския министър, който 
вече обяви, че е на тяхна страна. 

“Българските производители плащат 
по-висока сметка от западните заради 
войната в Украйна”, заяви пред Бнт ми-
нистърът на земеделието Явор Гечев. 

ето защо, според него, европейските 
компенсации за нашите производители 
трябва да бъдат по-високи. Гечев увери, 
че няма произведен хляб от украинска 
пшеница. Българската държава оценява 
щетите на 16,75 млн. евро, като тези евро-
пейски средства ще се използват за кри-
зисно съхраняване. 

“те ще са за пряко засегнатите в бран-
ша”, допълни Гечев.

между 80 лв. и 1000 лв. 
месечно ще превеждат туро-
ператорите в бъдещия гаран-
ционен фонд за туризма. Пър-
воначално той ще заработи 
чрез заем. Целта е по този на-
чин да се осигури обезщетя-
ването на туристите при фа-
лити и неплатежоспособност 
на компаниите, съобщиха от 
министерството на туризма. 
За подобен фонд се говори 
повече от десет години. 

“Превантивен контрол вър-
ху дейността на туроперато-
рите, задължителната турис-
тическа застраховка и самият 
гаранционен фонд - това са 
трите стълба, върху които е 
разработен идейният проект”, 

каза заместник-министърът на 
туризма ирена Георгиева.

Според нея идеята е за фон-
да първоначално да се ползва 
заемен капитал - 5 или 10 млн. 
лева, който ще се възстановява 
от участниците във фонда. това 
означава около 1390 туропера-
тора, регистрирани в момента, 
всеки месец трябва да внасят 
между 80 лева и 1000 лева. раз-
мерът на вноската ще зависи от 
оборота на компанията.

Георгива прогнозира, че 
най-вероятно ще се наложи да 
се премине от сега действащия 
регистрационен режим на ту-
роператорите, към  лицензи-
онен режим. Задължителната 
туристическа застраховка, ко-

ято в момента съществува, за 
да се извършва туристическа 
дейност, ще остане поне пър-
воначално. 

“възможно е тя да отпадне 
след 5 години, докато гаранци-
онният фонд стъпи на краката 
си”, заяви ирена Георгиева. 

Предстои да се въведе кла-
сификация на туроператорите. 
това ще се реши след диску-
сия с бранша. на този етап не 
се предвижда авиопревозвачи-
те да са част от гаранционния 
фонд и да правят отчисления 
за него. туристическият гаран-
ционен фонд няма да покрива 
форсмажорни обстоятелства, 
за които се грижи държавата, 
уточни Георгиева.

По целия свят цените на жилищата 
чупят рекорди - но този път причината е 
колко бързо падат, написа в своя статия в 
края на февруари британският “Гардиън”. 
международният валутен фонд (мвФ) 
пък алармира в свой доклад, че се натруп-
ва системен риск на европейския пазар на 
имоти. вероятността за по-сериозен спад 
на цените се повишава и има нарастващи 
признаци за надценяване на жилищните 
имоти в цяла европа от порядъка на 15-
20% в повечето страни.

Според доклада на мвФ от 2015 г. 
насам цените на недвижимите имоти са 
нараснали с 40% в цяла европа и почти са 
се удвоили в Унгария, исландия и Пор-

тугалия. тъй като доходите са нараснали 
много по-бавно, разликата в съотношени-
ето цена/доход се е увеличило значително 
от 2019 г. в повечето страни, достигайки 
средно около 25% през третото тримесе-
чие на 2022 г. По същия начин съотноше-
нията цена-наем са с около 40% над исто-
рическите средни стойности.

Според мвФ жилищните имоти в ев-
ропа са надценени с около 15-20%, което 
предполага корекция на цената. ръстът в 
цената на кредита от началото на 2022 г. 
във връзка със затягането на паричната 
политика може да засили охлаждането на 
жилищните пазари през следващите три-
месечия, прогнозира фондът.

“Планирано е да се 
изгради един голям мага-
зин, там където беше рес-
торантът в министерство 
на земеделието, който ще 
е хранителен и ще продава 
продукти не само на “ел 
Би Булгарикум”, но и про-
дукция на университетите 
и редица държавни пред-
приятия, както и на частни 
такива”, каза служебни-
ят земеделски министър 
Явор Гечев пред Бнт.

тази инициатива може-
ло да бъде разширена и в 
други градове. Гечев цити-
ра проучване на минис-
терство на земеделието, 

според което отварянето 
на държавни магазини за 
хранителни стоки било 
желание на хората и за-
това служебното управле-
ние ще я реализира.

Земеделският минис-
тър обяви, че сайтът за 
сравнение на цените е 
“само една малка част” от 
“страшно много мерки”, 
които смята да предприеме 
служебното правителство 
за изсветляване на нелоял-
ните търговски практики 
и овладяване на поскъп-
ването. междувременно 
данните в сайта показват 
цена на олиото в София от 

4,74 лв. Проверка в търгов-
ската верига обаче показва, 
че същият продукт е по-
евтин и варира между 3,99 
лв. за най-евтиното олио и 
4,48 лв. - за най-скъпото. 
а киселото мляко според 
платформата струва 1,76 
лв. в магазина обаче го 
намерихме на цена между 
1,68 лв. и 1,89 лв.

още с пускането на сай-
та правителството обясни, 
че стойностите, които ще 
виждат потребителите, ще 
са средните в търговската 
мрежа за даден продукт 
във всеки град. Потреби-
тели обаче сигнализират, 
че така дадена средната 
стойност не може да ги 
ориентира за това дали 
продуктът в магазина е със 
завишена цена. 

Създават гаранционен фонд за туроператорите 

Зърнопроизводителите искат 
вето на безмитния внос от Украйна

Ирена Георгиева

Складоветесапълни,ноняманакогодапродавамеисме
наръбанаколапса,заявихапротестиращитеземеделци

СнимкаБТа

Държавен магазин 
за хранителни стоки?

МВФ:

Жилищата в Европа са надценени 
с 15-20%, започва спад на пазара

Протестът е съсредоточен в четири пункта - Видин, 
Русе, Кардам и Силистра, и ще продължи  до 31 март
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намаляването цената на 
природния газ ще се отра-
зи благоприятно и води към 
запазване или съвсем мини-
мално повишаване на цената 
на топлинната енергия. това 
прогнозира след вчерашното 
открито заседание на кевр 
председателят на регулатора 
иван иванов. Цената на то-
плинната и електрическата 
енергия за новия регулаторен 
период се определя на 1 юли.

Природният газ през април 
се очаква да бъде 98,08 лева за 
мегаватчас, прогнозираха вче-
ра от “Булгаргаз” по време на 
заседанието, на което се обсъ-
ди доклада за цената на газа. 
Цената през май пък се очаква 
да бъде още по-ниска - около 
88 лева за мегаватчас. 

кевр утвърди цена на при-
родния газ за март от 106,74 
лв. на мегаватчас, без цени за 
достъп, пренос, акциз и ДДС. 
това означава, че ако кевр 
утвърди цена от 98,08 лева за 
мегаватчас, то синьото гори-
во през април ще поевтинее с 
8,11% спрямо настоящата.

в доклада на “Булгаргаз” 
от 13 март беше записано, че 
се предлага цена от 103,08 
лева за мегаватчас - без цени 
за достъп, пренос, акциз и 
ДДС, което беше с 3,42 на сто 
по-ниска цена спрямо тази 
през март. 

на 1 април до 10 часа 
кевр ще очаква актуализира-
ните цени за следващия месец, 
обяви председателят на регу-
латора иван иванов. той съ-

общи, че окончателното реше-
ние за цената на природния газ 
през следващия месец ще бъде 
взето на закрито заседание на 
кевр в събота от 15 часа.

на въпрос дали има по-
стъпили заявления от елек-
троразпределителните дру-
жества за новия регулаторен 
период, иванов отговори, че 
все още няма. очаква се за-
явленията да постъпят на 31 
март или 1 април. 

“работят до последния 
момент и се уточняват фи-
нансовите параметри”, уточ-
ни председателят на кевр. 
След комуникация от страна 
на комисията с електрора-
зпределителните дружества 
дали в тях има защитена тър-
говска информация, такава 

ще бъде заличена, както е по 
закон и заявленията ще бъдат 
публикувани на сайта на ре-
гулатора.

няма заведено дело от 
страна на “Газпром експорт” 
към “Булгаргаз”, стана ясно 
още на заседанието. “Газпром 
експорт” е информирал “Бул-
гаргаз” за възможността не-
погасени стари задължения да 
могат да бъдат заплатени по 
предоставена сметка в евро. 

По-рано “Булгаргаз” оп-
роверга работодателските 
организации за цитираната от 
тях методика за формиране 
на цената на газа и от какво 
зависи тя. 

общественият доставчик 
обясни, че изчисленията на 
бизнеса не отразяват напъл-

но ситуацията и ценообразу-
ването на природния газ, тъй 
като то зависи от предвари-
телно сключени договори и 
не се влияе изцяло от борсо-
вата цена на холандския га-
зов хъб TTF. 

Според четирите работода-
телски организации природ-
ният газ, който “Булгаргаз” 
им продава, е на значително 
завишена цена спрямо евро-
пейския спот пазар. една от 
причините цената да е по-ви-
сока е скъпият газ в “чирен”, 
нагнетен през лятото на мина-
лата година. 

Според изчисленията на 
“Булгаргаз”, ако той не влиза 
във формулата, цената е щяла 
да бъде с 15% по-ниска през 
месеците февруари и март. 

Държавите от европейския съюз са постигнали принципно съгласие да по-
търсят правна възможност да спрат руския втечнен природен газ до страните от 
еС, като попречат на руските фирми да резервират инфраструктурен капаци-
тет, предаде “ройтерс”, позовавайки се на документи, с които разполага.

 Става въпрос за достъп до терминали за втечнен природен газ и за пренос 
през определена държава.

Предложението на страните е част от преговорната им позиция по новите 
правила на газовия пазар на еС. той не е окончателен и ще трябва да бъде дого-
ворен с европейския парламент - процес, който може да отнеме месеци.

Държавите ще могат да налагат ограничението на руските фирми за вре-
менен период, стига то да не пречи на газовите потоци между страните от 
еС или да застраши енергийната сигурност на европа, се казва още в доку-
мента, който още не е публичен.

в условия на висока ин-
флация българите все по-
прецизно следят разходите 
си и все по-разумно управля-
ват парите си. на това ги на-
учи и последната криза около 
пандемията, която им показа, 
че непредвидените разходи 
не са рядкост, а неминуема 
част от живота и задължите-
лен елемент от финансовото 
планиране. в резултат днес 
българите са по-редовни 
платци в несигурната среда. 
това разказва пред еconomic.
bg райна миткова, председа-
тел на асоциацията за упра-
вление на вземания.

в момента българите се 
подготвят да се справят по-
добре с евентуалните пред-
стоящи трудности, а събира-
емостта е на предкризисни 
нива. има немалко случаи на 
плащания наведнъж - някои 
потребители събират пари и 
предпочитат да не разсроч-
ват, а да стопят максимална 

част от задължението си. Си-
туацията е непредвидима, но 
към момента не се наблюда-
ва влошаване на просрочия-
та, а хората, които разумно 
управляват парите си, ще се 

справят с евентуални сътре-
сения безпроблемно, смята 
миткова.

Българите плащат месеч-
ните си задължения, следвай-
ки идентичен модел - приори-

тет са ипотеката и лизингът. 
Следват режийните сметки и 
хранителните продукти, кои-
то са базисни нужди. можем 
да кажем, че най-неглижи-
рани са телекомите, както и 

бързите кредити, макар че 
при тях последиците могат 
да бъдат неприятни. именно 
техният обем расте значител-
но през 2022 г. 

Според миткова тази 
тенденция не е позитивна. 
Бързите кредити имат пре-
димството да бъдат много 
достъпни - когато потребите-
лят реши да прибегне до та-
къв заем, парите са при него 
след 15 минути. това ги пра-
ви гъвкави, но не означава, 
че са изгодни. 

“Съветът ми към хора-
та е, ако решат да изтеглят 
бърз кредит, да го върнат 
максимално скоро. След това 
лихвите и таксите са много 
по-големи спрямо банковите 
заеми”, подчерта миткова.тя 
съветва още при планиране-
то на бюджета да се заделят 
буфери, така че българинът 
да има заделени средства за 
живот в рамките на 6 до 9 ме-
сеца напред.

остават два дни, в които хората могат да 
ползват отстъпката от 5%, но не повече от 500 
лв., при плащане на данъка за довнасяне по 
годишната си данъчна декларация. За да се 
възползват от нея, гражданите трябва да по-
дадат декларацията си по електронен път и да 
платят до 31 март данъка за довнасяне, нама-
лен с отстъпката, както и да нямат подлежа-
щи на принудително изпълнение публични 
задължения, напомнят от наП.

най-лесно и бързо е плащането, за което 
не се дължат такси, чрез т.нар. “виртуален 
ПоС” (е-услугата за плащане) в Портала за 

електронни услуги на наП, достъпни с пер-
сонален идентификационен код (Пик) или 
квалифициран електронен подпис (кеП). 
това е една от най-често използваните елек-
тронни услуги на наП.

от създаването й през нея са извършени 
повече от 2,8 милиона транзакции за близо 
1,4 млрд. лв., а от началото на тази година 
през виртуалния ПоС са платени над 895,7 
млн. лв. освен през е-портала, данъкопла-
тците могат да платят с карта без да дължат 
такси и през физическите ПоС терминали в 
офисите на приходната агенция.

Иван Иванов

Прогноза:

Парното няма 
да поскъпва 
КЕВРочаква8%по-нискаценанагазазааприл
иновопоевтиняваненасиньотогоривопрезмай

Българите стават все по-дисциплинирани финансово

ЕС спира руския 
втечнен газ за Европа

Последни дни за данък 
върху доходите с отстъпка
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Президентът на Румъния Клаус Йоханис (вдясно) обсъди в двореца Котрочени в Букурещ 
присъединяването на страната към Шенген с председателя на Европейския съвет Шарл Мишел

румъния трябва да влезе 
в Шенгенското простран-

ство още тази година, заяви 
председателят на европей-

ския съвет Шарл мишел по 
време на посещение в Буку-

рещ. Според него това ще 
направи целия еС по-сигур-

но място. 
“абсолютно ясно е, че 

румъния изпълнява крите-

риите и че трябва да вземем 
политическо решение въз-

можно най-скоро. това е 
нашата обща цел през 2023 
г. Свободното движение 
е нещо фундаментално за 
еС”, заяви мишел на съв-

местна пресконференция с 

румънския президент клаус 
Йоханис. 

Домакинът заяви, че не 
се обсъжда конкретна дата. 
той посочи, че присъеди-

няването към Шенгенската 
зона е национална цел, коя-

то се надява да се постигне 
заедно с България. Йоханис 
отбеляза, че миналогодиш-

ният неуспех за двете дър-

жави е бил “шамар за еС”. 
“европейският съюз е 

пространство не само на 
единен пазар, но и на свобо-

да на движение“, припомни 
той.

румънският вътрешен 
министър Лучиан Боде за-

яви в Загреб, че всяко от-

хвърляне на страната му от 
Шенген, което няма общо с 
изпълнението на техниче-

ските критерии за членство, 
трябва да спре. 

“вече няма да приема-

ме за сериозен аргумент 
различните чувствителни 
вътрешни въпроси, изтък-

вани от някои страни, за 
да оправдаят своя отказ за 
членството на румъния в 
Шенген”, каза Боде на съв-

местна пресконференция с 
хърватския си колега Давор 
Божинович.

Букурещ, София и Загреб 
се готвиха в продължение 

на години за присъединява-

не към европейската зона за 
свободно движение. един-

ствено Хърватия бе приета в 
края на миналата година.

австрия възрази на при-

съединяването на румъния 
и България, като изтъкна, че 
не се справят с нелегалната 
миграция, опасявайки се, 
че членството им в Шенген 
само ще увеличи потока от 
нелегални мигранти. Нидер-

ландия даде “зелена светли-

на” само за румъния, но от-

каза приемане на България, 
критикувайки страната ни 
за корупция и неспазване на 
човешките права.

Румъния в Шенген 
още тази година
Букурещнеприема„Не”заприсъединяванетосикъмзоната
засвободнопридвижванеиочакватодаезаедносБългария

Австралийски учени демонстрират 
кюфте от мамут, направено 
с помощта на триизмерно 
принтиране на тъкани и извлечена 
ДНК от замръзнал преди хилядолетия 
в Сибир индивид. Блюдото засега 
няма да попадне в магазините - 
в науката все още се води дебат от-
носно клонирането на тъкани 
от изчезнали видове

вашингтон спира да обменя информация за своите ядрени 
сили с русия заради решението й да замрази участието си в дого-

вора “Нов Старт” за ограничаване на арсеналите със стратеги-

ческо въоръжение. Според говорителя на Съвета за национална 
сигурност в Белия дом Джон кърби решението е “съразмерно”. 
СаЩ са готови да възстановят обмена, когато и русия бъде го-

това. 
Договорът за ограничаване на оръжията “Нов Старт” беше 

единственото останало голямо споразумение за контрол на въо-

ръженията между СаЩ и русия. то ограничава ядрените арсе-

нали на двете страни до 800 системи за доставка и 1550 опера-

тивни бойни глави.
в края на февруари руският президент владимир Путин под-

писа закон за временно спиране на участието на русия в Догово-

ра за съкращаване на стратегическите нападателни оръжия. той 
обясни, че това не означава излизане от споразумението. Путин 
каза, че евентуален край на договора, който изтича през 2026 г., 
може да доведе до нова ядрена надпревара.

САЩ няма да обменят
ядрени данни с Русия

черногорското правителство обяви успех на кампанията 
“Стоп на инфлацията” - доброволно приеман от търговците 
таван на цените на храните. От началото на месеца в най-го-

лемите вериги магазини в страната се прилагат т.нар. “анти-

инфлационни кошници”. министърът на икономическото 
развитие Горан Джурович заяви, че целите са постигнати - 
облекчен е натискът върху гражданите и цените на основните 
хранителни продукти са стабилизирани.

“все повече вериги супермаркети се присъединяват и вече 
над 35 вида продукта са намалени. тези, за които акцията е 
предназначена и необходима, са доволни. Има хора, които са 
винаги недоволни, но те дори не се нуждаят от нея. Нашето 
намерение не беше да ограничим цените на луксозните мар-

ки, а тези на основните за живота стоки”, заяви Джурович.
министърът допълни, че акцията не е струвала нищо на 

държавата и че цялата тежест засега е поета от търговските 
вериги. в момента властите обсъждат да добавят и други ви-

дове стоки към кампанията.

Черна гора: Таванът
на цените е успех

СНимкаПрезидеНтСтвоНарумъНия

Отново напрежение 
в Северна Ирландия

Британското контраразузнава-
не повиши нивото на терористич-
на заплаха в Северна Ирландия от 
“значително” на “високо”, което 
означава висока вероятност от 
атака. Гражданите са призовани да 
“останат предпазливи”. Сигналът е 
свързан със скорошно нападение над 
полицаи, зад което стои ИРА. 

Арестувани в Атина 
заради терористичен акт

Двама пакистански мигранти са 
арестувани в Атина след разкритие, 
че са готвели нападение над израел-
ски ресторант. По данни на гръц-
ката полиция и сътрудничещия по 
случая “Мосад” те са наблюдавали 
заведението от няколко дни, докато 
са планирали терористичен акт. 

Израел изстреля пореден 
шпионски сателит

Израел изстреля модернизиран 
шпионски спътник “Офек”. Минис-
терството на отбраната заяви, 
че той ще подобри денонощното 
наблюдение над региона, което се 
случва в момент, когато страната 
се подготвя за евентуална конфрон-
тация с Иран.

Азербайджан разследва 
нападение над депутат

Службата за държавна сигур-
ност на Азербайджан разследва 
“терористично нападение”, след 
като депутат с националистически 
възгледи бе ранен при атака с огне-
стрелно оръжие в дома му. Фазил 
Мустафа бил прострелян с автомат 
в крайниците, но животът му е из-
вън опасност. 

Саудитска Арабия 
стана част от ШОС

Правителството на Саудитска 
Арабия одобри решение за присъе-
диняване на страната към Шанхай-
ската организация за сътрудничест-
во. Още през август страната ще 
участва в планираното от обедине-
нието съвместно антитерористич-
но учение край руския Челябинск.

39 загинали мигранти 
при пожар в Мексико

39 мигранти от Южна Америка 
са загинали при пожар в мексикански 
имиграционен център близо до гра-
ницата със САЩ. Огънят избухнал 
около полунощ в съоръжение на На-
ционалния институт по миграция в 
щата Сиудад Хуарес.

СНимкаБта
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Унгария задържа приема-

нето на Швеция в НатО пора-

ди недоволство от критиките 
на стокхолм към политиките 
на премиера виктор Орбан, за-

яви прессекретарят на прави-

телството в Будапеща Золтан 
ковач. според него преодоля-

ването на разрива ще изисква 
усилия и от двете страни.

Швеция и Финландия офи-

циално кандидатстваха заедно 
за присъединяване към алиан-

са през май миналата година, 

изоставяйки десетилетия во-

енен неутралитет. решението 
им бе предизвикано от кризата 
в Украйна. За да получат член-

ство в пакта, парламентите на 
всички 30 страни от НатО 
трябва да ратифицират канди-

датурите им. Процедурата е за-

държана от Унгария и турция.
след месеци на забавяне 

от страна на управляващата 
партия ФИДес на Орбан, тази 
седмица парламентът на Унга-

рия одобри присъединяването 

към НатО на Финландия, но 
не и на Швеция.

"в случая с Швеция има 
голям брой оплаквания, които 
трябва да бъдат разгледани, 
преди членството на страната 
да бъде ратифицирано", отбе-

ляза ковач.
Шведските представите-

ли "многократно са нападали 
Унгария през дипломатиче-

ски канали, използвайки по-

литическото си влияние, за 
да навредят на унгарските 

интереси", заяви говорителят, 
имайки предвид критиките 
на стокхолм за ерозията на 
върховенството на закона от 
унгарското правителство през 
последните 13 години.

виктор Орбан отхвърля 
тези обвинения. според него 
стокхолм е заел "предубедено 
отношение" към Будапеща от 
години.

"като добавим и претенци-

ите на анкара, не остава мно-

го място за маневриране, поне 

докато шведите не запеят дру-

га песен и не помогнат на тези 
дълготрайни рани да заздраве-

ят", подчерта Золтан ковач.
миналата седмица турски-

ят президент реджеп тайип 
ердоган заяви, че турският 
парламент също ще се заеме 
с ратификацията на присъеди-

няването на Финландия. той 
обаче не одобрява кандидату-

рата на Швеция, която обви-

нява в укриване на кюрдски 
екстремисти.

албания вдига от 1 април минимал-

ната работна заплата с 18%. в момен-

та тя е 34 000 леки, като се планира да 
стане 40 000 (690 лева). същевременно 
на среща с работници министърът на 
икономиката Делина Ибрахимай изрази 
съжаление, че макар и минималната ра-

ботна заплата да се вдига постоянно от 
правителството, водено от албанската 
социалистическа партия, тя все още ос-

тава най-ниската в европа. 
министърът разкри, че целта е по-

край минималната да се вдигне и сред-

ната работна заплата в страната.
"албания трябва да премине към 

друг стандарт. ако през 2000 г. бяхме 
привлекателен пазар, защото имахме 
нископлатена работна сила, днес трябва 
да станем конкурентни откъм квалифи-

цирана работна ръка", допълни Ибрахи-

май.
според нея албанският бизнес вече е 

осъзнал, че служителите трябва да бъдат 
ценени и по-добре заплащани, ако иска 
да ги задържи на работа в страната. со-

циалистката заяви, че властите се стре-

мят догодина да вдигнат минималната 
заплата до 45 000 леки  .

Умерено земетресе-

ние с магнитуд 5,4 по 
скалата на рихтер беше 
регистрирано в малките 
часове на сряда в южна-

та част на Италия, неда-

леч от град молизе, на 
дълбочина от 2 км.

Няма данни за жерт-

ви, но се съобщава за 
леки щети по сградите в 
близост до епицентъра, 

както и за паника сред 
хората, част от които ре-

шили да прекарат нощта 
по коли и паркове. Има 
постъпили в болници ра-

нени, които са пострада-

ли, докато са скачали от 
ниските етажи. 

Учебните заведе-

ния бяха затворени във 
всички общини на епи-

центъра. властите искат 

да проверят сградите, 
преди да пуснат децата 
в тях.

трусът е усетен в 
градовете Неапол и са-

лерно, както и в някои 
райони на провинциите 
Лацио, Пулия и абруцо. 
след него е имало серия 
от вторични разлюлява-

ния с магнитуд между 
2,5 и 4.

Португалското правителство пла-

нира да отмени за шест месеца ДДс 
върху 44 основни хранителни проду-

кта. Премиерът социалист антониу 
коща заяви, че целта е предотвратява-

не на високата инфлация.

Предвижда се при успех мярката, 
която засяга хляба, тестените изделия, 
ориза, прясното и киселото мляко, яй-

цата, сиренето, растителното масло, 
месото и рибата, да бъде удължена. в 
момента ДДс за основните хранител-

ни стоки в републиката е 6 на сто. 
Предложението трябва да бъде 

одобрено от португалския парламент, 
където правителството на коща има 
мнозинство.

Инфлацията в Португалия достигна 

8,2% през февруари, като поскъпване-

то при храните е над 20 на сто.
Лявото правителство в Лисабон 

планира да отпусне допълнителна фи-

нансова подкрепа за фермери и пасти-

ри в размер на 600 млн. евро.

Първият реактор на 
изграждащата се в момен-

та в турция аеЦ “аккую” 
ще бъде зареден с ядрено 
гориво на 27 април, обяви 
пред националния парла-

мент президентът реджеп 
тайип ердоган. според 
него след това “съоръже-

нието официално ще се 
счита за ядрено”. 

“аккую” е първата 

аеЦ в турция. Проек-

тът се изпълнява въз ос-

нова на междуправител-

ствено споразумение за 
сътрудничество между 
москва и анкара от 12 
май 2010 г. то предвиж-

да изграждането на чети-

ри блока с руски реакто-

ри ввер поколение 3+ с 
мощност 1200 мвт.

след като бъде пусна-

та в експлоатация и дове-

дена до пълен капацитет, 
“аккую” ще генерира 
около 35 милиарда кило-

ватчаса годишно. Цен-

тралата е проектирана да 
осигурява до 10 на сто 
от нуждите на турция от 
електроенергия. строи-

телството на първия блок 
се планира да приключи 
до края на годината.

Унгария спира приемането
на Швеция в НАТО
ПричинатасамногогодишнитекритикинаСтокхолмкъмправителствотонаВикторОрбан

СнимкаБТа

С военни почести пред Бранденбургската врата бе посрещнат пристигналият в Берлин английски крал Чарлз III, 
придружен от съпругата му Камила. Кралят ще е първият британски монарх, произнесъл реч пред Бундестага

Албания вдига 
минималната  
работна заплата

Турция зарежда с гориво  
първата си атомна централа

Земетресение от 5,4 по Рихтер 
разлюля Южна Италия

Португалия отменя ДДС върху основните храни
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30КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1867 - РУСИЯ ПРЕОТСТЪПВА НА САЩ АЛЯС-

КА. Руската дър-

жава предоставя 
териториите на 
Аляска и Алеут-

ските острови, 
т.нар. Руска Аме-

рика, за 7,2 млн. 
щ.д. От 1732 г. 
руски експедиции 
изследват територията, а от 1799 г. Аляска и Але-

утските острови са руски колонии. На 18 октомври 
1867 г. с официална церемония в Новоархангелск 
Аляска преминава във владение на САЩ, а от 3 яну-

ари 1959 г. е обявена за 49-и щат.

1879 - РАЖДА СЕ СТ. Л. КОСТОВ, ПИСАТЕЛ, 
ЕТНОГРАФ (УМИРА 1939 Г.). Сте-

фан Лазаров Костов е автор на 12 
многоактни и 5 едноактни пиеси, в 
които гневно и саркастично изли-

ва своя протест и възмущение от 
нравствената и политическата по-

квара на своето време. Най-извест-

ните му творби са “Големанов”, “Женско царство”, 
“Мъжемразка”, “Вражалец”, които продължават 
да се играят в театрите.

1930 - СЪЗДАДЕН Е БОНСС. Българският общ 
народен студентски съюз 
е организация на българ-

ското студентство. През 
декември 1931 г. БОНСС 
организира студентска 
стачка с искане за изгонва-

не от СУ на ръководителя 
на Деветоюнския преврат 
Александър Цанков. Стачката е разгонена със сила 
от полицията, като се стига до жертви сред студен-

тите. След Деветнайсетомайския преврат БОНСС е 
забранен. Много от дейците на БОНСС се включват в 
партизанското движение у нас.

1981 - ИЗВЪРШЕНО Е ПОКУШЕНИЕ СРЕЩУ 
РОНАЛД РЕЙГЪН. Американският президент и 
трима от придружителите му са простреляни на 
излизане от хотел “Хилтън” във Вашингтон от 
психически болния Джон Хинкли-младши. Изстре-

ляни са шест куршума, единият от които попада в 
белия дроб на президента, само на 3 см от сърцето, 
но това спасява живота му.

2005 - УМИРА ЕМИЛ ДИМИТРОВ, ПЕВЕЦ (Р. 
1940 Г.). През целия си живот изда-

ва близо 30 албума, като 55 милиона 
копия са продадени само в Русия. Във 
Франция става световноизвестен из-
пълнител, сприятелява се с Шарл Аз-
навур и Далида, а песните му заемат 
челни места в европейските класации. 
Пее на една сцена с Джани Моранди, “Рики е Повери”, 
Йосиф Кобзон и Алла Пугачова. В репертоара си има 
над 400 композиции, 280 от които са авторски: “Ар-

лекино” (дала старт на кариерата на Алла Пугачова), 
“Ако си дал”, “Сбогом, Мария”, “Джулия”, “Песен за 
моята майка”, “Моя страна” и др.

тактиката на преда-
телите-евроатлантици от 
така наречената “Левица” 
е проста като самите тях. 
Половината ходят из Бъл-
гария и веят руски знаме-
на (като румен Петков, 
например), а другата по-
ловина (като Дончева) 
веят евроатлантически 
знамена. 

И който се закачи, хоп 
в чувала! Пъхат глупака - 
ляв или десен. 

Затова забравете за 
Левицата и по-добре под-
крепете БСП. ако въобще 
искате да гласувате.

аз няма да участвам в 
избори, организирани от 
мафиоти.

татяна Дончева: “Но-
вата формация Левицата, 
която представлявам е 
твърдо за НатО и еС. Ние 
сме евроатлантици!”

И веднага след това из-
речение следва как отцеп-

ниците от БСП, настоящи 
евроатлантици, щели да 
се борят с американското 
посолство!? 

разбирате ли за какви 
перфидни лъжци и мани-
пулатори става въпрос? 
веднъж предател - цял 
живот предател.

Отвратителни.
Дончева ще надмине 

Цола Драгойчева.

Фейсбук

  �
Николай МАРКОВ

Забраветелевицата,
подкрепетеБсП

От стр. 1

терминът “калинка” 
дойде навремето от леген-
дарната калина Илиева, 
която стана шеф на фонд 
“Земеделие” без да има 
квалификацията и дипло-
мата за това. Скандалът 
беше гръмовен, защото 
освети един екзотичен 
процес - новата власт се 
заобикаля с необразова-
ни и некомпетентни хора. 
това се оказа много сигу-
рен хазартен залог. Защо-
то калинките са идеалната 
политическа база. Хора 
без качества, които могат 
без проблем да изпълня-
ват всякакви поръчки и да 
блокират всяка промяна. 
те са и най-верният кре-
пител на статуквото. ка-
линката не е аномалия, тя 
е принципал на некадър-
ната власт.

През годините смаяна-
та публика стана свидетел 
на шеметни възходи и не-
доразумения. 

Нека да си припомним 
едно от другите “велико-
лепни” кадрови решения 
на ГерБ. Баничарят вален-
тин Николов бе назначен 
за шеф на надзорния съвет 

на аеЦ “козлодуй”. това 
стана през 2012 година. 
той беше сменен от друга 
калинка - 28-годишната 
тогава марина армутли-
ева, завършила екология, 
която се зае да командва 
едновременно бордовете 
и на атомната централа, и 
мини “марица Изток”. 

2012 г. е ключовата 
година, в която ГерБ по-
чна да взима завоя за аеЦ 
“Белене”. Нека да ви при-
помня - година по-рано 
Борисов беше убеден, че 
нова ядрена централа е 
жизнено необходима на 
страната. Но после запо-
чна да произвежда кри-
латите фрази за “гьола 
“Белене” и буквално спря 
проекта. 

тогавашният държа-
вен секретар на СаЩ Хи-
лъри клинтън специално 
дойде у нас, за да свърши 
тази мръсна спецопера-
ция, а после от “Уикилий-
кс” научихме как външ-
ният министър Николай 
младенов по това време 
буквално си е счупил пръ-
стите от нетърпение да на-
пише писмо на портиера 
на Държавния департа-
мент, че работата е свър-

шена. Добре де, не е писал 
на портиера, но адресатът 
беше някакъв треторазря-
ден служител. 

И всичко това се съчета 
с пращането на калинка в 
аеЦ “козлодуй”, полити-
ческо решение, което и до 
сега оказва своите взривни 
вълни из цялата енергети-
ка. Защото днес, 11 години 
по-късно, при променена 
геополитическа ситуация, 
България се изправя пред 
тежка енергийна криза. 
ако имахме нова централа 
и нови блокове вероятно 
политическите бури ня-
маше да ни удрят с такава 
невероятна сила. Но през 
2012 година беше важно 
да уредим нашите дребни 
калинки с работа и запла-
ти. Цената е солена и става 
все по-солена с времето.

Нека да се върнем в 
днешните прекрасни дни, 
където съдържателките на 
барове растат в кариерата 
и поемат отговорност за 
язовирите. Националната 
електрическа компания, 
например, е цялата обрас-
ла с полезните инак чер-
вено-черни бръмбарчета. 
това ще ни е горчивото 
наследство на служебно-

то управление, което се 
държи така все едно ще 
векува. Управлението на 
знойните блондинки, пар-
дон, калинки. Подозирам, 
че с такава политика след 
10 години язовири просто 
няма да има. 

в казуса със Славина 
Иванова обаче прави впе-
чатление това, че нито 
една от страните не иска 
да го коментира. Ивано-
ва мълчи, министърът 
на енергетиката мълчи и 
министърът икономиката 
също мълчи. в друга дър-
жава, с други традиции и 
която не се дави в слу-
жебно управление, кадър 
като Никола Стоянов от-
давна щеше да е изхвър-
лен от правителството. 
Да не говорим, че в енер-
гетиката никъде в европа 
и света няма калинки на 
високи постове. в слу-
жебна България обаче 
случайници, назначени 
за министри кадруват в 
мълчание, вършат безу-
мия, а президентът радев 
нищо не забелязва.

Защото диктатурата на 
калинките е удобна за тай-
ната власт, която източва 
ресурсите на държавата.

Диктатуратана...

Вброяот28мартнавестникДУМАестаналатехническа
грешка-статиятасъсзаглавие"Вместоогледало"Левицата!"
търсигрешкитесбинокъл"есъссгрешеноименаавтора,кой-
тоеИвоАтанасов.

РедакциятанаДУМАсеизвиняванаавтораиначитатели-
те.Виновнитещебъдатнаказани.

веднъжпредател-цялживотпредател
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БСП единствена мисли за своя
народ и изпълнява обещанията си

ХристоПроданов:

Предизборна среща с кан-

дидатите за народни предста-

вители от “БСП за България” 
в 20 мИр Силистра се про-

веде в с. Професор Иширко-

во. Гости на събитието бяха 
водачите на листите на пар-

тията в 23 и 24 мИр София 
- Христо Проданов и Георги 
Свиленски. Срещата започна 
с представяне на цялата лис-

та на БСП в областта, с водач 
Иво Атанасов. 

“Имаме всички предпос-

тавки Силистра да бъде пър-

вата червена област. трите 
стълба, на които се базира 
нашата програма, са мир, со-

циални мерки и запазване на 
християнското семейство”, 
заяви пред пълната зала Ата-

насов. той бе категоричен, че 
жителите от областта няма да 
допуснат спорната джендър 
идеология да внушава на де-

цата, че сами могат да си из-

бират пола. 

Христо Проданов изрази 
надежда, че на тези избори 
българският народ ще осъз-

нае коя партия мисли за тех-

ния живот и просперитет. 
“По инициатива на БСП 

минималната заплата стана 
50% от средната, което към 
днешна дата е около 950 лв. 
ние искахме това да влезе 
още от 1 юли тази година”, 
заяви той и допълни, че БСП 
има с какво да се гордее.

“БСП е единствената пар-

тия, която мисли за своя на-

род и изпълнява обещанията, 
които е дала”, категоричен 
бе Проданов. той припомни 
част от тях: преизчисление-

то на пенсиите, безплатните 
детски градини и ясли, без-

платните учебници до 12-ти 
клас, увеличени ваучери за 
работниците, които могат да 
се ползват не само за храна, 
но и за туризъм.

“ние казваме, че веднага 

трябва да се наложи таван на 
цените за продуктите от мал-

ката потребителска кошница. 
това се случва в цяла европа. 
трябва да има държава и тя да 
си е на мястото”, посочи той.

всички присъстващи се 
съгласиха с необходимостта 
повече хора да излязат и да 
гласуват с номер 1 на избори-

те. това е важно за държава-

та, което означава, че е важно 
и за всеки един човек.

Проданов, който е и бивш 
министър на туризма, заедно 
с Георги Свиленски, посети-

ха разград, където местният 
водач наско Анастасов ги за-

позна с проблемите на облас-

тта. на среща с кмета на града 
социалистите коментираха не-

обходимостта от спешно при-

емане на бюджет за 2023 г., 
защото, по думите им, сегаш-

ната ситуация за общините е 
доста тежка заради липсата на 
предвидимост.

“Ще продължим с усилията си за 
приемане на закон за създаването на 
Държавен фонд за устойчиво разви-

тие на Северозападна България”. това 
заяви на среща с гражданите на Бяла 
Слатина водачът на листата на “БСП 
за България” в 6 мИр враца Атанас 
Зафиров.

“Законът ще даде финансовия ин-

струментариум за развитие на Северо-

западна България, в която са включе-

ни областите видин, монтана, враца, 
Плевен и ловеч”, уточни социалис-

тът.
Зафиров припомни част от свър-

шеното от БСП през шестте месеца в 
редовното правителство: “за малките 
деца осигурихме безплатни детски 
градини и ясли и безплатни учебници 
до 12 клас, което не го е имало от вре-

мето на социализма. Сега сме амбици-

рани да осигурим и безплатни лекар-

ства за децата до 14 години”.
И още: “увеличено е майчинство-

то и детските надбавки, има 600 лв. 
необлагаем минимум за младите се-

мейства с малки деца, които работят, а 
1200 лв. ако имат две деца. минимал-

ната заплата е вдигната от 650 лв. на 
950 лв., а ваучерите за храна на работ-

ниците - от 80 на 200 лв. Пенсиите са 
увеличени средно с 40%. През зимата 
беше замразена цената на тока за до-

макинствата”, добави той.
“трябва да продължим увеличени-

ето на доходите и стабилизирането на 
икономиката”, посочи Зафиров. той се 
ангажира за преизчисление на всички 
пенсии със средноосигурителен доход 
от 2021 г. минималната заплата да 

продължи да бъде 50% от средната, 
майчинството да продължи да бъде 
колкото минималната заплата, да се 
подпомогнат майките студентки.

Според водача на листата на “БСП 
за България” във враца начинът за 
преодоляване на политическата кри-

за е висока избирателна активност, 
както и избора на партии и хора, ко-

ито са доказали, че могат не само да 
обещават, но и да изпълняват своите 
обещания. Зафиров призова хората да 
гласуват с разума си, защото БСП има 
добра и изпълнима програма, каквито 
другите партии нямат.

“на “БСП за България” й прилича 
да е номер 1. Да бъде победител и да 
бъде водеща партия”, каза в заключе-

ние Зафиров пред препълнената зала в 
културния дом на града.

атанасЗафиров:

Ще се борим за специален фонд за Северозападна България

иванЧенЧев:

Таван на цените е доказана европейска мярка
“Има енергия и жела-

ние хората да се включат във 
всичките инициативи, които 
организираме, както и в двете 
подписки - едната за Паметни-

ка на Съветската армия, а дру-

гата - за джендър идеологията, 
за които събрахме над 50 хил. 
подписа. Става въпрос за бъл-

гарските деца и аз съм сигурен, 
че българите ще се подпишат в 
почти пълен състав”. това зая-

ви водачът на листата на “БСП 
за България” в София област 
Иван ченчев в ефира на Nova 
News.

Според ченчев, след избо-

рите коалиция ще има: “въ-

просът е в какъв формат. ние 
ще решим това след изборите, 
като ще проведем вътрешно-

партийно допитване. нека не 
се обвинява ръководството, че 
води партията в една или друга 
посока, сега всеки социалист ще 
може да каже”, допълни той.  

“най-важното в тези вре-

мена на кризи - военна, по-

литическа, икономическа и 
обществена, е да има диалог 
и държавнически решения. С 
лидерската среща, която орга-

низира БСП при получаването 
на третия мандат, ние пока-

захме такова държавническо 
отношение. тогава изобщо 
не ставаше дума за коалиция, 
а да начертаем национални 
цели, приоритети. България в 
момента е в безвремие. След 
изборите БСП ще реши първо 
като партия и след това в пар-

ламента ще прояви диалогич-

ност”, каза още Иван ченчев.
той напомни, че парти-

ята настоява за налагане на 
таван на цените за справяне 
с инфлацията и посочи, че 
мярката вече се прилага в ев-

ропейските страни, а Бълга-

рия закъснява. “един сайт за 
сравняване на цените е някак-

ва бутафория, която направи 
служебното правителствоу, 
каза ченчев и посочи Фран-

ция, където над 200 стоки се 
продават на цена под 2 евро 
и посъветва в България да се 
направи същото.

ченчев отхвърли твърдени-

ята, че цените ще тръгнат рязко 
нагоре след като отпадне тава-

нът  и даде пример с Испания и 

Гърция. 
“въпросът е да си спасим 

гражданите, държавата има дос-

татъчно лостове после какво да 
направи. трябва да се вземат 
мерки. криза има и няма да 
се излезе лесно от нея. Плюс 
това икономиката страда за-

ради войната, има инфлация, 
има и високи надценки. как-

во стана с идеята слу-

жебното пра-

вителство да 
сложи таван 
на надцен-

ката? И 
това не 
с т а н а ” , 
припом-

ни социа-

листът.
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Служебното правителство - 
каква са я мислили, какво стана
Моментътизисквадаседемонстрирадържавничествоилидерство

С приемането на Консти-
туцията на република Бъл-
гария от 1991 г. се въвежда 
институтът на служебното 
правителство в страна. такъв 
тип правителство не е част от 
традициите и практиката в ев-
ропейските страни. в Гърция 
в краен случай е възможно 
президентът да възложи фор-
мирането на правителство на 
председателя на Държавния 
съвет, на Ареопага или на 
Сметната палата по възмож-
ност на най-широка основа. 
това се случва от 1975 г. на-
сам единствено през 2015 г. 
и е съставено от неполитиче-
ски фигури. 

През същата 2015 г. и в 
турция за първи път от 1950 
г. насам се стига до създа-
ването на служебно прави-
телство, съгласно Консти-
туцията на страната, когато 
след предсрочни избори не 
се сформира правителство 
и президентът ердоган въз-
лага на действащия премиер 
Ахмед Давутоглу да съста-
ви служебно правителство с 
участие на политически фи-
гури и експерти. Любопит-
ното е, че самият Давутоглу 
заявява, че по същество пра-
вителството ще действа като 
редовно. Преди няколко го-
дини в румъния и македо-
ния, в обстановка на остри 
политически кризи, се със-
тавят технически преходни 
правителства, които обаче се 
гласуват от парламентите на 
двете страни преди да бъдат 
разпуснати.  

Как е у нас

в България, за разлика 
от гореспоменатите страни, 
хипотезата заложена в Кон-
ституцията да има служеб-
но правителство е за доста 
по-чести случаи, нетипично 
за страна с парламентарно 
управление. в 7-то велико 
народно събрание (вНС) по-
стъпват 16 конституционни 
проекти. Само в три от тях се  
предвижда да има служебно 
правителство - на Янаки Сто-
илов, на велко вълканов и на 
БСП.  

в мотивите към консти-
туционния проект, внесен от 
Янаки Стоилов, е отбелязано, 
че според проекта взаимоот-
ношенията между Народното 

събрание и парламента не са 
в класическите рамки на пар-
ламентарните републики. Са-
мото служебно правителство 
трябва да има технократски 
характер и да е съставено от 
главните секретари на съот-
ветните министерства. Пред-
вижда се неговите правомо-
щия да бъдат орязани, като 
например отнемане правото 
на законодателна инициати-
ва. Конституционният проект 
на БСП предвижда начело на 
служебното правителство да 
бъда председателят на вър-
ховния касационен съд.  

в предложения проект от 
Комисията за изработването 
на проект за Конституция на 
България за обсъждане от на-
родните представители тези 
идеи от проекта БСП и Янаки 
Стоилов отпадат.  

Дискусията за мястото, 
ролята и дейността на слу-
жебното правителство не е 
сред водещите за народните 
представители през 1991 го-
дина. Далеч повече дискусии 
има дали президентът да се 
избира от парламента или не, 
за необходимостта от вице-
президент, за правомощията 
на министерски съвет. От 
дискусиите във вНС разбира-
нията за служебно правител-
ство са да бъде краткотрайно, 
с ограничени правомощия, 
да организира и провежда 
предсрочни парламентарни 
избори. Не на последно мяс-
то да бъде технократско, със-
тавено предимно от висши 
чиновници. 

От тази гледна точка де-
путатите тогава не виждат 
опасност, а гледат на него 
като на инструмент, с кой-
то да се преодоляват кризи, 
а не да се задълбочават. За 
кратко време през юни 1991 
година, по подобие на Гър-
ция, е обсъждано дали слу-
жебното правителство да не 
се оглавява от председателя 
на Конституционния съд или 
друг орган. в същия месец е 
прието друго предложение - 
да се фиксира срокът за про-
веждане на нови избори, ако 
в парламента не се постигне 
съгласие да се избере прави-
телство. 

в същия дух е и 
решението на 

Конституционния съд 

от края на 1992 г., с което се 
засягат правомощията и сро-
кът на служебното правител-
ство. Определя се, че то има 
временен характер с извест-
на ограниченост на неговите 
функции, което произтича от 
това, че то не е избрано от 
парламента. Предназначени-
ето му да управлява текущи-
те въпроси на вътрешната и 
външната политика докато 
се проведат парламентарни-
те избори и се избере пра-

вителство от новоизбрания 
парламент. При него има 
ограничение на парламентар-
ния контрол, от липсата на 
действащ парламент, от не-
парламентарен източник на 
правомощията му.  Служеб-
ното правителство не е обект 
на парламентарен контрол, 
който цели реализирането на 
политическа отговорност.  

Замисълът на народните 
представители от последното 
велико народно събрание е 
един, но действителността и 
практическата реализация се 
оказва  съвсем друга. 

Оттам могат се поставят 

не малко въпроси за разсъж-
дения и дебати. Още първото 
служебно правителство на 
ренета Инджова е обвинено, 
че превишава правомощи-
ята си. На 13 януари 1995 
г. 37-то Народно събрание 
приема декларация по този 
повод като призовава бъде-
щето избрано от парламен-
та правителство да разгледа 
всички актове на служебното 
правителство в областта на 
приватизацията, реформите в 
земеделието, структурните и 
кадрови промени в изпълни-
телната власт. 

На 13 февруари 1997 г. 
същият парламент приема 
решение, с което се дава съ-
гласие служебното прави-
телство да води преговори 
и сключва договори и спо-
разумения с други държави, 
международни организации 
и финансови институции за 
външни заеми, за финансо-
ва стабилизация и социална 
защита. това решение по-
твърждава мнението, че на 
служебните правителства се 
гледа като на правителства 
с ограничени правомощия. 

На служебните правителства 
може и да се гледа като слу-
жебно предаване на властта 
на определена формация чрез 
президента. така например 
през февруари 2005 г. “Ново-
то време” вижда във възмож-
ността Георги Първанов да 
назначи служебно правител-
ство като даване на властта 
на БСП. С този аргумент се 
включват като трети парт-
ньор в правителството на 
НДСв и ДПС. По този начин 
е предотвратена една по-лес-
на и по-убедителна победа на 
социалистическата партия.  

През последните две го-

дини страната се управлява 
основно от четири служебни 
правителства, които извади-
ха с пълна сила 

минусите на 
института 

на служебното правителство, 
какъвто е заложен в Консти-
туцията на страната.  По съ-
щество имаме президентско 
управление, но вместо да се 
разреши политическата кри-
за, да се стабилизира поли-
тическата система, страната 
постоянно се движи в спира-
лата на изборите. Служебни-
те правителства по един или 
друг начин взимат дълго-
срочни решения, извършват 
кадрови промени, подготвят 
и предлагат собствена зако-
нодателни инициативи с пре-
тенции за реформи, които се 
очаква да бъдат сляпо приети 
от политическите партии в 
парламента. Ясно осъзнавай-
ки, че партиите носят поли-
тическа отговорност, а те не 
носят такава. 

Служебните правителства 
станаха инкубатор на лица за 
партийни проекти като “Про-

дължаваме промяната”, “Бъл-
гарски възход” и с нескрити 
амбиции сред други лица. С 
действията и поведението 
си се намесват в предизбор-
ната кампания, което беше 
посочено и в два доклада на 
ОССе. това е ярко доказа-
телство за изкривяванията на 
служебния институт в избор-
ния и политически процес.  

Необходимо е да бъде 
извършена промяна касае-
ща института на служебно-
то правителство. единият 
вариант е да бъде премахнат 
от Конституцията на стра-
ната. вторият е да се търси 

вариант за ограничаване на 
неговите правомощия чрез 
отделен закон. третият ва-
риант е да се върви към раз-
пад на партийната система, 
а от тук и на политическата, 
което да доведе до разруша-
ването на парламентаризма 
и въвеждането на полупре-
зидентски режим, който в 
страна с неукрепнали демо-
кратични традиции и недос-
татъчен опит лесно ще се 
превърне в едноличен и ав-
торитарен. Но този вариант 
означава криза с неясен ма-
щаб и продължителност, ко-
ято да завладее държавата.  

Отговорност носят и по-
литическите партии, които 
след 2 април или ще про-
дължат да правят тяснопар-
тийни сметки, да не съумя-
ват да преодолеят егото си 
и зависимостите, или ще на-
мерят сили и воля да поемат 
отговорност за бъдещето на 
страната. Да намерят пътя 
на съгласието и компроми-
сите, да разчетат какво оч-
акват от тях избирателят. 
моментът изисква да се де-
монстрира държавничество 
и лидерство.

Борислав Ангелов, политолог

Служебните правителства станаха инкубатор на лица за партийни проекти като 
“Продължаваме промяната”, “Български възход” и с нескрити амбиции сред други лица. 
С действията и поведението си се намесват в предизборната кампания, което беше 
посочено и в два доклада на оССе. Това е ярко доказателство за изкривяванията 
на служебния институт в изборния и политически процес
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как ли тече вСр (велика-
та съдебна реформа), се питат 
хората. И вероятно наивно 
си мислят, че магистратите 
се занимават с ползотворни 
дейност.

Ами... не точно. Да взе-
мем например Съюза на съ-
диите в България. на 27 март, 
разбирайки по публикация 
на страницата им във Фейс-
бук, трябваше да се проведе 
семинар. но не какъв да е, а 
на тема: “Признаване на пола 
при транс и интерсекс хора: 
личностни и правни въпроси; 
сравнителен анализ на бъл-
гарската и добрите между-
народни практики”, като ми-
сията е съдиите да подобрят 
съдебната практика за смяна 
на гражданския пол у нас. А 
за целта, семинарът щеше да 
се води от Лилия Драгоева от 
фондация “Билитис”.

Промяна ще има само в 
датата - с оглед на предсто-
ящите избори, мероприятието 
се отлага за след това. както 
е посочено още в текста, част 
от темите ще са: “Признаване 
на пола при транс и интерсекс 
хора: личностни и правни въ-
проси; сравнителен анализ на 
българската и добрите меж-
дународни практики”; “Ана-
лиз на текущата българска 
съдебна практика; влиянието 
на решенията на кС и вкС 
относно пола; принципи, на 
които отговарят най-добрите 
европейски и извъневропей-
ски практики за признаване 
на пола”, както и най-инте-
ресното - участие на радослав 
Стоянов от БХк.

Ако се чудите кой е въ-
просният, вероятно ще е доста-
тъчно само да ви кажа, че той 
е един от тези, които смятат 
педофилията за “нещо, което 
сме сложили в рамката на про-
блем”. в края на 2021 г. той 
участва е един разговор по Да-
рик при Пролет велкова (на-
стоящ член на Сем), в който 
темата касаеше “страдащите 
педофили”. Да, именно - стра-
дащите... педофили. както той 
заяви тогава: “Първо са педо-
филите, после са гей младежи-
те, следващите кои са?”

Според него, в крайна 
сметка “педофилията е прос-
то диагноза, която се използ-

ва в психиатричната номен-
клатура.” не го интересуват 
конкретно педофилите, има 
много такива, които никога 
не са прибягвали до посега-
телство. Именно същият каза 
и друго, още по-фрапиращо: 
“Да разрешаваме нещо, кое-
то сме сложили в рамката на 
проблем”. 

Осмисляте ли 
прочетеното? 

Ако трябва, прочетете го 
десет пъти, макар да е пре-
делно ясно. И да, точно това 
са думите на радослав Стоя-
нов от БХк, който сега пък е 
поканен да говори на семи-
нар, организиран от Съюза 
на съдиите.

вероятно това е част от 
вСр (великата съдебна ре-
форма), за която ни проглу-
шиха ушите през последните 
години, а пък една партия, 
базирала цялата си реторика 
на това, вече няколко пъти 
успява да се промуши в нС. 
И ако си мислите, че това е 
най-фрапиращото, на кое-
то станахме свидетели през 
последните дни, ще сгре-
шите. Защото стана ясно, че 
министерство на културата 
е финансирало с 93 000 лв. 
драг куин шоу тази неделя в 
столично ЛГБтИ заведение. 

“Проектът е реализиран 
с подкрепата на национален 

фонд “култура” по програма 
“Програма за възстановяване 
и развитие на частни култур-
ни организации”, пише на 
плакатите на събитието, про-
вело се в неделния следобед. 
част от описанието гласи: “в 
най-женския и палав месец 
е време да изпратим зимата 
и да се разгорещим с Kinky 
Dringo 18+! традицията по-
велява всички палавници да 
се явят на най-духовитото 

следобедно събитие на The 
Steps в последната неделя на 
месеца. За да сбъднем и най-
смелите ви фантазии и же-
лания сме поканили не две, 
а три Драг кралици! те ще 
ви завържат за столовете и 
ще въртят топките в Дринго 
сферата, докато някой не на-
прави линия-две или запълни 
цялото картонче. За най-не-
послушните ще има и специ-
ални награди.”

The Steps - “Сингъл Степ” 
еООД, е получила от фон-
да миналата година общо 93 
248,04 лв., от които 77 046,66 
лв. по програмата “за възста-
новяване и развитие на част-
ни културни организации”. 
как точно и с какво експер-
тите от министерството са 
решили, че това е 

проект, достоен  
за финансиране

докато същевременно са от-
казали такова на различни 
стойности идеи, например 
“Поредица от 12 епизода 
разказва за културната, лите-
ратурната и технологичната 
история на България в моде-
рен подкаст формат, чиито 
епизоди стъпват на сериозна 
изследователска работа” или 
“турне на спектакъла чамко-
рия: Проектът е насочен към 
реализиране на турне на мо-
носпектакъла чамкория, в 6 

града в България и 7 в евро-
па”, е въпрос, чийто отговор 
вероятно не знаят и от само-
то институция.

Паралелно с тези откази, 
има одобрение и на други 
проекти, които явно спомагат 
за обогатяване на културното 
ни наследство или като цяло 
на културата ни - освен драг 
шоуто, също и финансиране-
то на рут колева с 139 046 
лв. - вероятно пак да ходи да 

клечи над някой мемориал на 
загинали, също и 79,981,77 
лв. за сдружение “таляна” - 
79,981,77 лв. по програма: 
“разработена е стратегия за 
достигане до и включване на 
изолирани, маргинализирани 
и уязвими групи (в случая 

към ЛГБтИ общността).”
И сега изведнъж, вероятно 

заради шумния и отрицателен 
отзвук сред обществеността, 
от министерството решили 
да назначат проверка, за да 
бъдат изяснени обстоятел-
ствата и целесъобразността 
на финансиране на проекта 
с присъстващ хазартен еле-
мент “Дългосрочна програма 
за растеж на The Steps - ино-
вативно мултифункционално 

културно социално предприя-
тие”, който е бил финансиран 
от национален фонд култура 
през 2022 г.

всъщност най-малкият 
проблем е, че се касае за 

разхищаване на 
обществени средства, 

за пари от нашите данъци, по-
тъващи в гушите на извратени 
почитатели и пропагандатори 
на разни драг прояви. По-съ-
щественият въпрос е как по-
добни проекти облагородяват 
и допринасят за развитието на 
културата, как се осъществя-
ва контролът на изпълнение 
на проектните дейности, кой 
и как контролира дали до по-
добни прояви нямат достъп и 
подрастващи, как чекнещ се 
травестит допринася за подо-
бряване на културната среда, 
как въобще нечий болен мо-
зък е решил да пръска нашите 
пари за подобно фрик шоу?

А за да е пълна пародията, 
един от ЛГБтИ активистите, 
свързани с въпросната пор-
нография, публично заплаши 
пианистката мария кара-
кушева, позволила си един-
ствено да зададе въпроса: 
“нормално ли е това да бъде 
финансирано от министер-
ство на културата?”, като я 
предупреждава: “Имам мисия 
- да те смачкам професионал-
но, ще пиша на всичките ти 
партньори, които финансират 
всяко твое нещо”.

но вероятно това е Промя-
ната... Да ни е честита!

Флагман

Съдии, БХК, педофили 
и драг куин шоу? Закривай!
Задаепълнапародията,единотЛГБТИактивистите,
свързанисвъпроснатапорнография,публичнозаплашинашапианистка

  �
Виктория ГЕОРГИЕВА
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Бомсори Ким ще свири със 
Софийската филхармония

Сензация в кла-
сическия свят, ци-
гуларката Бомсори 
Ким ще се срещ-
не за първи път с 
българската пуб-
лика на 30 март. 
Със Софийската 
филхармония и под 
палката на мае-
стро Найден Тодо-
ров тя ще изпълни 
Концерт за цигул-
ка на Нилсен. Във втората част 
на вечерта ще звучи Реквием на 
Габриел Форе с участието на Елена 
Механджийска и Атанас Младенов, 
както и на хора и оркестъра на Со-
фийската филхармония. Бомсори е 
определяна като един от най-дина-
мичните и вълнуващи цигулари днес. 
Тя е първата корейска изпълнител-
ка, подписала ексклузивен договор с 
“Дойче грамофон”. Ким впечатли 
света, след като буквално помете 
конкуренцията и спечели награди 
на няколко от водещите световни 
конкурси. Младата цигуларка поко-
рява най-големите музикални сцени 
и работи с именити диригенти и с 
водещи оркестри по цял свят. 

Владимир Вълчев 
с клавирен рецитал 
в Полския институт

Фантазия в до мажор “Стран-
никът”, оп. 15 от Шуберт, Балада в 
сол минор, оп. 23 от Шопен, “Шутът 
Тантрис” из “Маски”, оп. 34, No. 2 
от Шимановски и Вариации и фуга 
по тема от Хендел в си бемол мажор, 
оп. 24 от Брамс са в програмата на 
концерта на пианиста Владимир Въл-
чев на 30 март от 18,30 ч. в Полския 
институт в София, ул. “Веслец” 12, 
с вход свободен. Владимир Вълчев е 
роден в Ямбол. Завършва инструмен-
талния факултет на НМА в класа по 
пиано на проф. Марина Капацинская. 
По време на следването си работи 
с изтъкнати преподаватели като 
проф. Ружка Чаракчиева и проф. Ан-
гел Станков. Изнася солови и камерни 
концерти в София, Пловдив, Варна, 
Бургас, Русе, Габрово, Добрич и др. 
Съвместно с квартет “Анима” из-
пълнява за първи път в България Кла-
вирния квинтет на Николай Метнер. 
Участва активно във фестивали и 
майсторски класове в България, Ита-
лия, Малта, Швеция, където се изявя-
ва като солист и камерен музикант. 
Владимир Вълчев има награди от на-
ционални и международни конкурси.

в навечерието на рождения ден на 
Сергей рахманинов, на 31 март от 19 ч. 
в зала “България” Симфоничният ор-
кестър на БНр с главен диригент марк 
кадин ще отбележи 150-годишнината 

на великия композитор, чийто юбилей 
широко се чества в целия свят, научи 
Дума от катя василева, ръководител 
“комуникации” на БНр. Солист в кон-
церта ще бъде изключителният пианист 
андрей Гугнин, който за първи път ще 
свири пред българската публика.

Програмата е ретроспекция на 
творбите на композитора. концертът 
ще започне с първото издание на рах-
маниновата партитура - фантазия за 
оркестър “Скалата”, ще продължи с 
рапсодия върху темата на Паганини 
за пиано и оркестър и абсолютния ше-
дьовър - Симфонични танци, написан в 
края на живота на композитора. 

концертът на Симфоничния оркестър 
на БНр, посветен на юбилея на рахмани-
нов, е избран от европейски експерти за 
престижната селекция Premium Concerts 
на глобалния медиен алианс еврорадио 
(EBU). През последните години концер-
тите на радиосимфониците се излъчват 
ежегодно в концертния сезон на EBU. 
Но за първи път тази година български-
ят оркестър влиза в топ серия Premium 
Concerts, която включва транслиране на 
ексклузивни събития от водещи светов-
ни оркестри.

в първия ден на април Софийската 

опера и балет кани на концерта “Говори 
рахманинов”, посветен на 150-годиш-
нината от рождението на композитора. 
участват Цветана Бандаловска - сопран, 
Благовеста константинова - пиано, те-
одор Георгиев - актьор, научи Дума от 
Софийската опера.

“Още преди една година, когато Бла-
говеста константинова ми напомни, че 
предстои голяма годишнина на рахма-
нинов, аз се замислих, че съм родена в 
русия, руският е моят матерен език, оби-
чам да пея на руски и решихме, че непре-
менно ще направим този концерт. След 
идеята започна реализацията. Исках тази 
програма да бъде театрална. Да не бъде 
концерт, на който просто се изпълняват 
едни песни, а публиката ръкопляска. 
Обединихме всичко в една линия и се 
надявам това да се хареса. рахманинов 
ще присъства много осезаемо на сце-
ната. Затова така озаглавихме концерта 
“Говори рахманинов”, разказва оперна-
та прима Цветана Бандаловска. 

концертите са два. рахманинов е ро-
ден на 2 април, но тъй като на тази дата 
има избори, организаторите решават да 
направят концерта на 1 април, а вторият 
да е на 22 април, за да може целият месец 
да е посветен на рахманинов.

Старозагорската опера, съвместно с Националния дворец на 
културата, ще представи за първи път в София на 31 март от 19 ч. 
в зала 1 на НДк своята впечатляваща продукция на рок операта 
“есмералда - Парижката Света Богородица”. автор на музиката 
е рикардо кочанте, вдъхновен от едноименната творба на вик-
тор Юго. Оркестрацията за голям симфоничен оркестър и рок 
група е на людмил Горчев. либретото е на люк Пламондон. 

в ролята на есмералда ще видим михаела Филева, Борис 
тасков е квазимодо, Николай моцов - Грeнгоар, марин ру-
синов - Фроло. участват още Богомил Спиров (Феб), Гергана 
Николаева (Фльор де лиз), александър Панайотов (клопен), 
оркестър, рок група, хор, балет, деца от Детско-юношеската 
студия за опера и балет на ДО Стара Загора, представители на 
Прабългарската школа за оцеляване “Бага-тур”. режисьорка 
на спектакъла е виолета Горчева, диригент - владимир Бо-
шнаков, хореограф е марио Пиаца, автор на сценографията и 
костюмите е Денис Иванов, хормайстор - младен Станев, ху-
дожественият превод е на поета Йордан Пеев.

Балет “арабеск” представя “момичето и смъртта” - ориги-
нална съвременна градска фантазия, премиерно на 31 март от 
19 ч. и на 2 април от 17 ч. в музикалния театър. Хореографията 
е на мириам енгел, музика - Франц Шуберт, аранжимент и ав-
торска музика - Игал миртенбаум, художничка - елица Геор-
гиева, научи Дума от мая михайлова. “момичето и смъртта” 
на Шуберт в оригиналната съвременна фентъзи интерпретация 
на израелската хореографка мириам енгел представя архетипа 
на девойката: жена - дете, противопоставяйки се на митовете 
и лицата на смъртта. Хореографската работа на енгел с балет 
“арабеск” започна в края на 2019 г., точно преди пандемията 
от кОвИД-19, процесът беше спрян и трябва да бъде завършен. 
“Lonely People”, което тя създаде тогава за “арабеск”, остави 
ярко впечатление. мириам енгел е с български корени, внучка е 
на Дора мушанова, една от първите балерини в България.

СНИМКАДОСТАРАЗАГОРА

Михаела Филева е в ролята на Есмералда

СНИМКАБАЛЕТ“АРАБЕСК”

СНИМКАСОФИЙСКАОПЕРАИБАЛЕТ

Сергей Рахманинов

СНИМКАБНР

Андрей Гугнин

СНИМКАСОФИЙСКА
ФИЛХАРМОНИЯ

СНИМКАПОЛСКИИНСТИТУТ

„Арабеск” с премиера 
на спектакъл 
на хореографката 
Мириам Енгел

Вселената 
на Рахманинов 
разкриват 
Радиосимфониците
ВСофийскатаоперапредставятдваконцерта
поповод150годиниотрождениетонакомпозитора

„Есмералда - Парижката 
Света Богородица“ 
гостува в София



справочник14
2023

четвъртък
30 март

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

На17годиниЙоанЛествичниксеоттеглилвсинай-
скатапланина,къдетобилподстриганзаинок

Нееизвестнокъдесееродилвеликиятподвижникпре-
подобниЙоан.Предполага се, че тойбил сириец.Подтик-
ванотлюбовкъмБога,наседемнадесетгодишнавъзрастсе
оттеглил в Синайската планина, където бил подстриган за
инок.Тамживялдеветнадесетгодиниподръководствотона
благочестивимъдърстарециследсмърттамусепоселилв
пустиннотомясто,нареченоТола,същонаСинайскатапла-
нина.

ТукЙоансепредалнапостояннамолитваинапост;про-
ливалсълзиотумилениеисъкрушениенасърцетоси.Макар
отцялатасидушадаобикналсамотнияибезмълвенживот,
тойнесеотказвалданаставляватия,коитоидвалипринего
засъвет,идориприелприсебесиединученикнаимеМои-
сей.ЗаМоисейсеразказваедносъбитие,коетодоказвакак
БогпазивернитеСираби.

ВеднъжМоисейбилнаработадалечоткилията,апре-
подобни Йоан се молел у дома си. След молитвата леко
задремаливеднагачува,ченякоймуговори:“Тиспокойно
спиш,аученикъттисенамиравопасност!”Йоансесъбудил,
нонезнаелкъдеданамериМоисейизапочналдасемоли
занего.ПривечерМоисейсевърналиЙоангозапиталнесе
лиеслучилоснегонещолошо.“Едванебяхзатиснатпри
паданетонаединголямкамък-отговорилМоисей.-Уморен
отработаиотслънчевияпек,азлегнахдасипочинанасян-
кадоеднанадвисналаскала.Веднагамесъбудитвоятглас,

който ме викаше. Бързо станах и в същото време скалата
падна.”ЙоансъссълзиблагодарилнаГоспода,Койтомуиз-
вестилзаопасносттанаученикаичулмолитватаму.

Следдългигодини,прекаранивпустинномясто,препо-
добниЙоан,помолбанасинайскитеиноци,сесъгласилда
бъдеигуменнатяхнатаобител.Тойръководелбратятаиги
наставлявалнадуховенживотинамонашескиподвиг.

Неговият голям духовен опит и дълбоката му мъд-
ростсеразкриватвкнигатаму“Лествицакъмрая”

вкоятотойнаставлявахристиянитекакдаустремятми-
сълтасикъмБогаипокаквадуховна“лествица”,т.е.Стълба
надобродетелта,дапостигнатхристиянскотосъвършенство.
Потаякнигатойенаречен“Лествичник”.

“Лествицата”насветиЙоансеотличавасдълбокадухов-
на опитност, съчетана с дълбоко познаване на свещеното
писание.РядкоЛествичникизказванякоямисъл,бездая
осветиспрякоиликосвенопозоваваненасветотоПисание.
СъчинениетонаЙоаненаписанонапрост, ночистижив
език - смалкодумие казаномного, и затоваепълносъс
сила.Последнотосвойствона“Лествицата”,кактоиопитна-
тадълбочинанамислите,сабилипричинадапишатобясне-
нияна“Лествицата”РаитскиятигуменЙоан,ИлияКритски,
митрополитотVIIIвек,идруги.

Ето защо “Лествицата” на свети Йоан винаги е била
настолна книга на монасите, живеещи в общежитие. Под
форматанадопълнениекъм“Лествицата”преподобниЙоан

написалдруго,неголямосъчинение-“Къмпастира”.Туктой
рисувасъвършениянастоятелнаманастир,който -според
образа,създаденотЙоан,-трябвадабъдепастир,кормчия,
лекар,учителиобразецзаподчинените.

Св.ЙоанЛествичникумрялв603г.
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Очакват ви повече зада-
чи днес, разпределете ги 
между хората от екипа си 
и ще приключите бързо.

Бъдете внимателни при 
боравене с пари. Възмож-
ни са грешни ходове или 
известна загуба.

Разчитате предимно на 
себе си и това ви спасява 
от разочарования. В личен 
план сте в хармония.

Случайна среща вечерта 
може да освежи чувства-
та на някои от вас. Не се 
колебайте.

Обърнете внимание на въ-
просите, които вълнуват 
най-близките ви хора. Те 
имат нужда от вас.

С ентусиазъм ще се посве-
тите на нови задачи. Ще 
вложите много енергия, 
но си заслужава.

Добре ще е днес да си да-
дете почивка и да се за-
нимавате с нещо, което 
няма да ви натоварва. 

Приятел има нужда от 
професионалния ви съвет, 
помогнете му, без да очак-
вате нещо в замяна.

В името на любовта бъ-
дете търпеливи. Не бър-
зайте да избухвате при 
разговор с любимия човек.

Предстои ви делово пъ-
туване, което ще открие 
нови възможности за съв-
местна работа. 

Нововъведения в професи-
оналната ви област може 
да открият пред вас ин-
тересни възможности. 

Полагате усилия, които 
ще бъдат възнаградени. 
С вашия чар днес ще ома-
гьосате мнозина.

правосЛавеНкаЛеНдар

Църкватапочитана30мартпреп.Йоансинайски,Лествичник

05.55 Денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
14.45 “ПринцесаЛилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “Арабела се завръща или

Румбурак - крал на света
наприказките”-25-сериен
твфилм

15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 Ощеотденя-коментарно

предаване
18.45 СпортТОТО
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 Музикабезкрай
22.00 “ДанадживеешЕскобар”-

твфилм/28епизод/(16)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Викингите6:Краятнаса-

гата”-твфилм/5еп./(16)
00.15 100%будни/п/
01.50 Култура.БГ/п/
02.50 Малкиистории/п/
03.00 Джинс/п/
03.30 “Арабела се завръща или

Румбурак - крал на света
наприказките”-твфилм

04.00 ОлтаритенаБългария
04.10 Посветаиунас/пот20.00

ч./
04.40 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

00.35НашиятследобедсБСТВс
ЕленаПенчукова(п)

01.35 Лява политика с Алексан-
дърСимов

02.30 Студио Икономика с Нора
Стоичкова(п)

03.25 Шевица с Ивайло Шопски
(п)

04.20 Думата е ваша - открита
линия(п)

05.20Хубаваси,татковино
05.50НашиятследобедсБСТВс

ЕленаПенчукова(п)
06.50Музикаленантракт
07.30Актуалноотденя(п)
08.05 Дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев(п)
09.00Предизборностудио(п)
10.00ТВпазар
10.15 Думата е ваша - открита

линия(п)
11.15ТВпазар
11.30Музикаленантракт
12.00Хубаваси,татковино
12.30ТВпазар
12.45 Контра със Страхил Анге-

лов(п)
13.45Музика
14.00НашиятследобедсБСТВс

ЕленаПенчукова
15:00ТВпазар
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16:25ТВпазар
16.30 Думата е ваша - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.00Документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.15Актуалноотденя
20.00 Студио Икономика с Нора

Стоичкова
21.00 Лява политика с Алексан-

дърСимов(п)
22.00ТВпазар
22.15Новини-централнаемисия

(п)
22.40Актуалноотденя(п)
23.20 Студио Икономика с Нора

Стоичкова(п)

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“Опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.28

21.00“Ергенът”-романтичнори-
алити,с.2

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.74
00.20“Катонакино”-предаване

закино
00.30 “Столичанивповече” -се-

риал,с.6еп.10
01.20“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.130
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “Остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Многомойчовек”(преми-

ера)-сериал,сезон1

21.00 “Единзадруг”(премиера)-

риалити,сезон4

23.00 НовинитенаNOVA

23.30 “Специален отряд” - сери-

ал,сезон1

00.30 “Черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон8

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “Ямата”-сериенфилм

03.40 “Останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/
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Брод.Йон.Борисова/Борислава/.
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ТРОПС
16 

Гледайте

по Макс спорт 2
БаскетБол
20.30 анадолу ефес - Болоня

по Макс спорт 3
21.30 Барселона - алба Берлин

по Макс спорт 1
тенис
22.00 “Мастърс” в Маями

членът на Надзорния съвет на Левски 
Петър Ганев излезе с отчайваща прогно-
за за предстоящата кампания с продаж-
бата на акции на клуба. той направи 
това в беседа с членове на сдружението 
“Левски на левскарите”. Според него 
инициативата няма да даде очаквания 
резултат с постъпване на милиони в ка-
сата на клуба, които да осигурят спокой-
но съществуване на “сините”. Именно 
заради акциите Наско Сираков предприе 
обиколка на България.

“една от големите новини на пред-
стоящото Общо събрание ще се случи 
преди него. ако към момента клубът има 
1100-1200 акционери, може да спекули-
раме, че ще нараснат. Защо да не са 2000. 
Другият въпрос е каква би била оценка-

та, колко нови акции биха се записали 
и какви биха били приходите на клуба. 
тук ясен план няма”, заяви Ганев.

“моята прогноза е за около 1000 
нови акционери и приход в рамките на 
200-300 хил. лева. Не виждам как орга-
нично да натрупаме някакви милиони 
при такава бройка нови притежатели на 
акции”, допълни икономистът.

актуалните звезди на Левски бяха 
специални гости на Начално училище 
“васил Левски” в Пазарджик. Ивелин 
Попов, андриан краев, Цунами и крис-
тиян Димитров зарадваха стотици деца. 
Инициативата е по идея на учениците, 
а денят за тях се превърна в истински 
спортен празник.

По стара българска традиция фут-

болистите на Левски бяха посрещнати 
от възпитаниците на училището с пи-
тка с мед. Децата се бяха “въоръжили” 
с рисунки, плакати, шалчета и сини 
рози, посрещайки с аплодисменти лю-
бимците си. 

Учениците имаха възможността да 
изиграят и няколко мача със “сините” 
футболисти. Децата показаха завидна 
техника и предизвикаха възхищение и 
изненада в професионалистите, които 
се насладиха на уменията им. Футбо-
листите на Левски дадоха ценни съве-
ти на децата - да учат своите уроци и 
да не спират да се борят за мечтите си. 
След “битките” на футболното игрище 
гостите раздадоха автографи и се сни-
маха с децата.

Снимкаmanutd.co.uk

сър алекс Фъргюсън позира  
с почетния плакет от Висшата лига

Евроквалификации
II кръг
Група а
Грузия - Норвегия 1:1 0:1 Сьорлот 

(15) 1:1 микаутадзе (61); Шотландия - 
испания 2:0 мактоминей (7 и 51).

Група D
Турция - Хърватия 0:2 ковачич 

(20 и 45+4); уелс - латвия 1:0 муур 
(41).

Група I
косово - андора 1:1 1:0 Жегрова 

(59) 1:1 росас (61); румъния - Беларус 
2:1 1:0 Станчиу (17) 2:0 Бурка (19) 2:1 
морозов (86); Швейцария - израел 
3:0 1:0 варгас (39) 2:0 амдуни (48) 3:0 
видмер (52).

Резултати

СнимкаБТа

лео Меси стреля към вратата на кюрасао

аржентина разгроми кюрасао със 7:0 в кон-
трола в Сантиаго дел естеро. Суперзвездата Ли-
онел меси заби хеттрик за 17 минути. той стана 
първият световен шампион със 100 и повече гола 
за страната си. 35-годишният меси вече има 102 
попадения за “албиселесте”. Пред него обаче са 
али Даеи със 109 гола за Иран и кристиано ро-
налдо със 122 попадения за Португалия. 

За кюрасао игра бившият футболист на ЦСка 
върнан анита, а в 73-ата мин. влезе резерва за-
щитникът на Локо Пд Джовани трупе.

Меси със 102 гола 
за Аржентина

Фъргюсън и Венгер 
в „Залата на славата“

„Син“ шеф очаква
провал с акциите
ЗвездинаЛевскигостуваханаученицивПазарджик

16-годишна канадка със 
световен рекорд в плуването

Съмър макинтош подобри све-
товния рекорд на 400 метра свободен 
стил за жени по време на първенство-
то на канада по плуване в торонто. 
16-годишната канадка финишира 
за 3:56,08 минути и свали над три 
десети от досегашното върхово по-
стижение на австралийката ариарне 
титмус - 3:56,40, от май 2022 г.

тогава титмус счупи шестго-

дишния рекорд на кейти Ледецки 
(СаЩ) от 3:56,46 мин., поставен на 
Олимпиадата в рио 2016. Съмър ма-
кинтош за първи път в кариерата си 
е световна рекордьорка. Преди това 
тя държеше четвъртото най-добро 
време в дисциплината след титмус, 
Ледецки и Федерика Пелегрини (Ит) 
с 3:59,32 мин. от миналогодишните 
Игри на Британската общност.

Шотландецът сър алекс Фъргюсън и французинът 
арсен венгер влизат в “Залата на славата” на висшата 
лига като част от клас 2023. Двамата са най-успешните 
мениджъри в английския футбол от създаването на шам-
пионата през 1992 г. и са първите треньори с тази чест. До 
момента нейни членове бяха само бивши футболисти.

81-годишният Фъргюсън прекара 27 години начело 
на манчестър Юнайтед, с който спечели 13 пъти шампи-
оната, 5 пъти купата на англия, 4 пъти купата на Лигата, 
2 пъти Шампионската лига и по веднъж Суперкупата на 
европа, междуконтиненталната купа и Световното клуб-
но първенство. той има 528 победи в 810 мача в Премиър 
Лийг и 1752 т. Избиран е за “мениджър на сезона” 11 
пъти, има и 27 отличия за “мениджър на месеца”.

73-годишният венгер, който в момента работи за 
ФИФа, бе начело на арсенал 22 години. той има 3 
титли във висшата лига. През сезон 2003/04 става 
единственият мениджър, чийто отбор завършва шам-
пионата без загуба. Печели и 7 пъти купата на ан-
глия. венгер е с 3 отличия за “мениджър на година-
та”. Под негово ръководство арсенал има 476 победи 
и 199 равенства в 828 мача във висшата лига.

Снимкав.“ТоронТоСТар”

съмър Макинтош се радва на световния си 
рекорд на 400 метра свободен стил


